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A Tájolóval kapcsolatos javaslatait, észrevéte-
leit megírhatja a abraham.moni.tajolo@nagy- 
kovacsi.hu e-mail címre, a felelős szerkesztő 
részére. 
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A februári képviselő-testületi ülésen elfogadásra került Nagyko-
vácsi 2019. évi költségvetése, amely stabil alapot biztosít a telepü- 
lés kiegyensúlyozott működéséhez. Az elfogadást sok tervezés, 
felmérés, értékelés, véleménycsere és vita előzte meg. Mindezek 
eredményeként olyan megfontolt és takarékos gazdálkodást 
terveztünk, amely az intézmények magas színvonalú, stabil 
működtetése mellett biztosítja a legszükségesebb beruházások 
költségeit, valamint a lehetséges pályázati önrészeket. 
Melyek a stratégiai irányok a tervezésben?
1.  Bölcsőde bővítése újabb két csoportszobával.
2.  Kerékpárút Nagykovácsi – Bp. II. kerület között.
3.  Fő utca zárt csapadékvízelvezető rendszer kialakítása.
4.  Vis maior pályázatok csapadékvíz elvezetés és útjavítás témakörökben. 
2019-ben az Önkormányzat a jelenlegi tervek szerint 1,4 milliárd forintból gazdálkodhat. 
Az adóbevételek mellett az önkormányzat a normatív hozzájárulásokból, támogatásokból, pályázati 
bevételekből és az előző évi pénzmaradványból tervezhet kiadásokat. 
Kiadások tekintetében az idei költségvetés fő prioritásai az útépítések, útkarbantartások, útjaví-
tások lesznek, amelyekre közel 150 millió forint került tervezésre. Az általam eredetileg beterjesz-
tett költségvetéstervezet tartalmazta csaknem a teljes Erdősétány utca felújítását, a Kazal utcai 
járda meghosszabbítását a Virágos sétányig, valamint a közvilágítás bővítését. Sajnos ezek a tervek  
részben egy képviselő, másik részben pedig a szakbizottság javaslatára egyelőre kikerültek az idei 
tervek közül, de reményeim szerint az év közbeni módosítások még lehetővé teszik legalább az 
Erdősétány minél nagyobb szakaszának egységes rendbetételét. 
Ami viszont biztosan elkészülhet idén: a Nagyszénás utca általános iskola és Bánya utca közötti 
szakaszának útépítése a csatorna rekonstrukciós munkákkal együtt; a Rákóczi utcai híd kiegészí-
tése gyalogos közlekedésre; a Tinódi köz vízelvezetési problémáinak megoldása. Mindezek mellett 
folyamatosan történik majd az év során önkormányzati forrásból az aszfaltos utak kátyúzása és a 
murvás utak javítása. 
Jó hír, hogy egyes képviselői kezdeményezések ellenére idén sem marad el a közkedvelt Varázskas-
tély Családi Fesztivál, bár az Öregiskola nehéz helyzetbe került a kiadásai jelentős megnyirbálása 
miatt, de bízom benne, hogy lakossági összefogással és új szponzorok megtalálásával biztosítani 
tudjuk a már korábban megszokott minőséget és ingyenességet. 
Igyekszem szem előtt tartani a folyamatosan érkező lakossági igényt a tájékoztatásra és kommu-
nikációra vonatkozóan, ennek érdekében közel 20 millió forint került tervezésre a Tájoló újság, a 
Budakörnyéki Tv, a helyi Kábel Tv és az online kommunikáció költségeire. 
Az Önkormányzat továbbra is kiemelt figyelmet fordít a gyermekek óvodai és bölcsődei körülmé-
nyeinek szinten tartására és fejlesztésére, a lehetőségekhez képest folyamatosan javítjuk az oktatá-
si-nevelési intézmények épületeinek állapotát. 
Az Önkormányzat pénzügyi helyzete stabil, egyensúlya biztosított, hitellel nem terhelt. Tudom, hogy 
2019-ben az önkormányzati választások évében mindent kampánytémává igyekeznek tenni az ön-
magukat pozicionálók, de a település költségvetése nem lehet kampánytéma. Egyetlen tisztességes 
álláspont létezhet ebben, és polgármesterként mindenkitől azt várom, hogy azt képviselje ebben 
az ügyben, azaz a település pénzügyi stabilitása nem lehet kampánytéma. A számszerűsíthető 
tények a következők: az önkormányzat vagyona az elmúlt évi beruházások és felújítások kapcsán 
több mint 200 millió forinttal nőtt. Az Önkormányzat idén is fenntartja működőképességét, emel-
lett folyamatosan biztosítani tudja a gazdálkodás likviditását, és a működésen felül gondoskodik 
Nagykovácsi infrastrukturális fejlesztéséről. Ehhez szükség van a képviselők konstruktív, kompro-
misszumokon alapuló együttműködésére. 2019-ben is folyamatosan figyelemmel kísérjük a pá-
lyázati lehetőségeket és Nagykovácsi érdekeit szem előtt tartva nyújtjuk be pályázatainkat, támo-
gatási kérelmeinket.

Kiegyensúlyozott  
költségvetés 2019-ben is
Kiszelné Mohos Katalin polgármester



Önkormányzati hírek

A Polgármesteri Hivatal ügyfélfogadási ideje:
hétfő: 13.00-17.30; szerda: 8.00-15.30; péntek: 8.00-12.00; 
Ebédidő: 12.00-13.00

POLGÁRMESTERI HIVATAL TÁJÉKOZTATÓJA      
2094 Nagykovácsi, Kossuth Lajos u. 61. • Honlap: nagykovacsi.hu •      Nagykovácsi Önkormányzata 
Ügyfélszolgálati munkatársak telefonszáma: 06-26-389-566 • Fax: 06-26-389-724
Dénes-Szatmári Anita szatmari.anita@nagykovacsi.hu 103 mellék • Sultan-Halkó Andrea halko.andrea@nagykovacsi.hu 110 mellék

Kiszelné Mohos Katalin polgármester fogadó órája
minden hónap első és harmadik hétfője 14.00-17.00 óráig
Kérjük ügyfeleinket, szíveskedjenek előre telefonon bejelentkezni a titkárságon:

Telefon: 06-26-555-009/105 mellék e-mail: titkarsag@nagykovacsi.hu

Inkubátorház Kossuth Lajos u. 78.
Telefonszáma: 06-26-555-087, fax száma: 06-26-555-088

Papp István jegyző fogadó órája      
minden hónap második és negyedik hétfője 13.00-17.00 óráig
Kérjük ügyfeleinket, szíveskedjenek előre telefonon bejelentkezni a titkárságon:

Telefon: 06-26-555-009/106 mellék e-mail: titkarsag@nagykovacsi.hu

dr. Fegyveres-Fiskál Gábor alpolgármester fogadó órája
minden hónap első hétfőjén fogadja az ügyfeleket 8:00-9:00 óra között.
Kérjük ügyfeleinket, szíveskedjenek előre telefonon bejelentkezni a titkárságon! 

Telefon: 06-26-555-009/105 mellék e-mail: titkarsag@nagykovacsi.hu

Képviselők fogadó órája
dr. Klein Katalin képviselő asszony minden hónap harmadik csütörtöki 
napján 9:00-10:00 óra között fogadja az ügyfeleket a Faluházban  
(Tisza István tér 7.) 
Bejelentkezés: 06-30-525-1371 vagy 06-30-982-5620-as telefonszámon.

Hatósági és Szervezési Osztály 06-26-555-034
Osztályvezető: Grégerné Papp Ildikó papp.ildiko@nagykovacsi.hu  104 mellék
Dénes-Szatmári Anita  szatmari.anita@nagykovacsi.hu 103 mellék 
Fábos Lajosné fabos.eva@nagykovacsi.hu  06-26-555-009/105  mellék
Frankné Mocsári Enikő frank.eniko@nagykovacsi.hu  126 mellék
Grubitsné Szabó Beáta szabo.beata@nagykovacsi.hu  101 mellék
Kissné Szalay Erzsébet szalay.erzsebet@nagykovacsi.hu  06-26-555-009/106  mellék
Sultan-Halkó Andrea halko.andrea@nagykovacsi.hu  110 mellék 
Szűcs Ildikó szucs.ildiko@nagykovacsi.hu 101 mellék
dr. Zakály Erzsébet zakaly.erzsebet@nagykovacsi.hu  120 mellék

Pénzügyi és Adóügyi Osztály 06-26-389-327
Osztályvezető: Perlaki Zoltán perlaki.zoltan@nagykovacsi.hu 124 mellék
Baráthné Nagy Judit barath.judit@nagykovacsi.hu  109 mellék
Hársvölgyiné Kamarás Zita kamaras.zita@nagykovacsi.hu  107 mellék
Marlokné Karcag Renáta karcag.renata@nagykovacsi.hu 119 mellék
Pappné Molnár Afrodité molnar.afrodite@nagykovacsi.hu  102 mellék
Virágh Zsuzsanna viragh.zsuzsanna@nagykovacsi.hu  133 mellék
Balázsi Krisztián balazsi.krisztian@nagykovacsi.hu  123 mellék
Csáki Ágnes csaki.agnes@nagykovacsi.hu  115 mellék
Dervalics Lászlóné dervalics.laszlone@nagykovacsi.hu  108 mellék 

Szemesy Barbara alpolgármester fogadó órája
minden hónap második hétfőjén fogadja az ügyfeleket 8:00-9:00 óra között.
Kérjük ügyfeleinket, szíveskedjenek előre telefonon bejelentkezni a titkárságon:

Telefon: 06-26-555-009/105 mellék • 06-30-525-1301 • e-mail: titkarsag@nagykovacsi.hu

Településüzemeltetési, Beruházási és Pályázati Osztály 06-26-389-127
Osztályvezető: Fülöpp Miklós fulopp.miklos@nagykovacsi.hu 131 mellék 
Diczházi Attila  diczhazi.attila@nagykovacsi.hu 132 mellék
Györgyi Zoltán főépítész gyorgyi.zoltan@nagykovacsi.hu 129 mellék
Hegyvári Csaba hegyvari.csaba@nagykvoacsi.hu  118 mellék
Karajzné Illinger Enikő  illinger.eniko@nagykovacsi.hu 116 mellék
Ludányi Csaba ludanyi.csaba@nagykovacsi.hu 130 mellék
Tóthné Halász Hedvig tothne.hedvig@nagykovacsi.hu 117 mellék
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Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata tavaszi lakossági veszélyes-,  
és elektronikai hulladékgyűjtést szervez az alábbiak szerint:

A hulladék begyűjtésének időpontja:  
2019. április 6. (szombat), 8:00-12:00
Helyszíne:  
Nagykovácsi Általános Iskola hátsó parkoló 
(Nagyszénás utca)

A gyűjtés során átvételre kerülnek:
•  festékmaradék (oldószeres, diszperziós)
•  oldószer maradékok
•  hajtógázos spray-flakonok
•  veszélyes anyaggal szennyezett csomagolási hulladék
•  fáradt olaj
•  szárazelem
•  akkumulátor
•  gumiabroncs (személygépkocsi!)
•  toner
•  TV készülék, monitor, hűtő (EGÉSZBEN!)
•  elektromos, elektronikus berendezések (EGÉSZBEN!)

A gyűjtés során nem kerül átvételre:
•  növényvédő szer maradékok (átvevők: gazdaboltok)
•  lejárt gyógyszerek (átvevők: patikák)
•  fénycső (átvevőhely: nagyáruházak)
•  étolaj (átvevőhely: üzemanyagtöltő állomások, Nagykovácsi Latinkert)
•   építési-bontási hulladék (azbeszt pala, PVC csövek, bitumenes lemez, 

stb.)
•  kommunális hulladék
•  zöldhulladék

Kik vehetnek részt a programban?

A szolgáltatást Nagykovácsi lakosai vehetik igénybe, számukra a 
veszélyes hulladék begyűjtése ingyenes. Közületekre és gazdasági tár-
saságokra, egyéb vállalkozásokra nem terjed ki a begyűjtés. Kizárólag 
a lakosoknál, illetve a háztartásaikban keletkező hulladékok kerülnek 
átvételre.

Milyen mennyiségű hulladékot adhatok le?

Kizárólag az életvitelszerűen keletkező, a háztartásokban előforduló 
mennyiségben.

Milyen csomagolásban adhatom le hulladékomat?

Lehetőleg az eredeti, vagy a hulladék tulajdonságainak ellenálló csoma-
golásban hozza el hulladékát. Az átvételt ez megkönnyítheti. 

Együttműködésüket köszönjük!
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Tájékoztató a Képviselő-testület 2018. február 21-ei üléséről 

A Képviselő-testület februárban egy munkaterv szerinti ülést tartott.

Az ülés előtt az állandó bizottságok részletesen megtárgyalták és 
véleményezték az előterjesztéseket, a pénzügyi bizottság és Bárdos Iván 
képviselő módosító javaslatokat nyújtott be.

Napirend előtt Kiszelné Mohos Katalin polgármester asszony szóbeli 
tájékoztatást adott aktuális kérdésekről. Ismertette, hogy a január 31-ei 
határidőre minden képviselő benyújtotta vagyonnyilatkozatát, továbbá 
a tavalyi évben támogatásban részesült civil szervezetek elszámoltak a 
kapott összeg felhasználásáról. Köszönetét fejezte ki a Készenléti Szol-
gálatnak az elcsatangolt gyermek megtalálásáért és általában is a te- 
lepülés biztonsága és nyugalma érdekében kifejtett tevékenységéért.
Ismertette, hogy március 18-a és 24-e között ismét sor kerül a 
szemétgyűjtő „TESZEDD” akcióra, amihez Nagykovácsi is csatlakozik.
Szemesy Barbara alpolgármester asszony tájékoztatást adott arról, hogy 
kiszolgált mobiltelefonok leadásával veszélyeztetett kongói gorillák 
megmentéséhez nyújtható segítség támogató szervezeten keresztül. A 
mobiltelefonok számára gyűjtőedények találhatók az intézményekben.
Írásos tájékoztatást kaptak a képviselők a lejárt határidejű határoza-
tokról és a jogügyletekről, valamint az önkormányzati pályázatok és 
beruházások előre haladásáról.

A 9 fővel határozatképes Képviselő-testület a Napirend megszavazása 
után elfogadta azt a kötelező határozatot, amely az esetleges hitelek 
következő három évre vonatkozó visszafizetési kötelezettségét mutatja 
be. Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata nem rendelkezik hitellel, 
kölcsönnel. 

Az előírt tervezési és a szükséges egyeztetési lépések után nyújtotta 
be a polgármester az Önkormányzat és intézményei 2019. évi költ-
ségvetésének tervezetét. A képviselők számos kérdést és véleményt 
megfogalmaztak, amit a pénzügyi bizottság ülésén részleteiben meg-
vitattak. Végül 3 átcsoportosításra vonatkozó javaslat támogatásával a 
pénzügyi bizottság egyhangúlag elfogadásra javasolta az előterjesztést. 
A Képviselő-testület a vitát meg nem ismételve a módosító javaslatokat 
szoros eredménnyel megszavazta és a költségvetési rendeletet meg-
alkotta 1.403.534 ezer forintos bevételi és kiadási főösszeggel.

Úgy döntött a Képviselő-testület, hogy július 1-je, a Közszolgálati 
Tisztviselők Napja továbbra is munkaszüneti nap lesz a Polgármesteri 
Hivatalban.

Az önkormányzati vagyon 2018. évi alakulásáról adott tájékoztatást 
előterjesztésében a polgármester. E szerint a vagyon bérbeadásából 13 
millió forint bevételt realizált az Önkormányzat, az éves vagyongyara-
podás meghaladta a 200 millió forintot és a nettó vagyonérték pillanat-
nyilag 15.876 millió forint.

A Budakörnyéki Közterület-felügyelet beszámolt a 2018. évi tevé- 
kenységéről. Bemutatta a Nagykovácsit érintő ellenőrzések, intézke- 
dések számadatait. A vitában szó esett a baleset miatt munkát végezni 
nem tudó felügyelő pótlásáról és megfogalmazódott az igény a közterü- 
leti jelenlét időtartamának növelésére. A Felügyelet munkájáról több- 
nyire elismerő vélemények hangzottak el, néhány kritikus észrevétel mel-
lett.

Másfél éve működik intézményi formában a NATÜ, erről az időszakról 
szól a beszámolója. A nagyon sokrétű munkát alapos jelentés mutatja be.  
A megnövekedett feladatuknak jobb munkaszervezéssel, tervszerűség- 
gel igyekeztek eleget tenni. A munkájuk megítélése egyre pozitívabb. 
A 2019. évre vonatkozó Feladat-ellátási tervük tartalmazza mind- 
azon elvárásokat, amik a település összképének javítása, élhetőségének 
fenntartása érdekében fogalmazódtak meg.

Jogszabályi környezet változása miatt vált indokolttá a Közbeszerzési 
Szabályzat technikai módosítása.

Zárt ülésen tudomásul vették a képviselők Kiszelné Mohos Katalin pol-
gármester szabadságolási tervét.

A rendeletek, határozatok, előterjesztések, valamint az ülések video-
felvételei és jegyzőkönyvei továbbra is megtekinthetők az Önkormány- 
zat nagykovacsi.hu honlapján.

Papp István
    jegyző

Képviselő-testületi ülés

A Központi Statisztikai Hivatal (KSH) Nagykovácsi településen az 
elkövetkező időszakban önkéntes adatszolgáltatáson alapuló lakossági 
adatfelvételeket hajt végre. Az adatgyűjtés a munkaerő-felmérésre, 
valamint a lakosság utazási szokásaira terjed ki. Az összeírási munkát a 
KSH megbízásából a Statek Statisztikai Elemző Központ Kft. (Statek Kft.)  
fényképes igazolvánnyal ellátott kérdezői végzik. A válaszadásra kijelölt 
háztartások kiválasztása véletlenszerű mintavétellel történik.
A kapott adatokat a KSH a hivatalos statisztikáról szóló 2016. évi CLV. tör- 
vény, valamint az Európai Parlament és a Tanács (EU) 2016/679 Rendelet 
(általános adatvédelmi rendelet, GDPR) előírásának megfelelően bizal-
masan kezeli, azokat más szervek, személyek részére nem szolgáltatja ki. 
Az eredményeket név és egyedi adatok nélkül, valamint összesített statisz-
tikai táblázatokban közlik.
Az adatgyűjtés módszertanával és a kutatási eredményekkel kapcso-
latosan a www.ksh.hu internetes oldalon található Adatgyűjtések/La- 
kossági adatgyűjtések menüpontban, munkanapokon a +36 80 200-766-
os telefonszámon, illetve a lakinfo@ksh.hu email címen nyújtanak bővebb 
tájékoztatást.

Tájékoztató  
lakossági adatgyűjtésről

Az elmúlt napok, hetek átlagosnál melegebb időjárása miatt már 
februárban elkezdődött a tavaszi erdőtűz szezon.

Tájékoztatom Önöket, hogy a fokozott erdőtűz kockázat miatt a Nemzeti 
Élelmiszerlánc-biztonsági Hivatal (NÉBIH) erdészeti szakemberei és a 
Belügyminisztérium Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóság (BM 
OKF) munkatársai megkezdték az erdőtűzkockázat értékelő rendszer 
működtetését, mellyel naponta jelölik ki a tűzgyújtási tilalommal érintett 
területet, mérlegelve a várható időjárást, az erdei biomassza állapotát és 
a megelőző időszak tűzeseteit. Az intézkedés célja, hogy az egyes terü- 
leteken csak a feltétlenül indokolt időtartamra rendeljék el a tűzgyújtási 
tilalmat, emellett a korlátozás elrendelése és visszavonása gyorsabban 
kövesse az időjárás változásait.
Mától (2019. február 25.) öt megyében, Bács-Kiskun, Borsod-Abaúj-
Zemplén, Jász-Nagykun-Szolnok, Heves és Pest megyében került elren-
delésre tűzgyújtási tilalom.
Ennek értelmében tilos a tűzgyújtás a kijelölt tűzrakó helyeken, valamint 
az erdők és fásítások határától számított kétszáz méteres körzetben lévő 
külterületi ingatlanokon.
Az aktuális tűzgyújtási tilalomról és a tűzgyújtási szabályokról a  
www.erdotuz.hu vagy a www.katasztrofavedelem.hu honlapon elhelye- 
zett térképen tájékozódhatnak.

Tájékoztatás tűzgyújtási 
tilalomról
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Tisztelt Adófizetők!
A 2019. évi adókat két egyenlő részletben 2019. március 18-ig, és 2019. 
szeptember 16-ig fizethetik meg késedelmi pótlék mentesen.    
Amennyiben valami oknál fogva nem tudta teljesíteni határidőben az 
adó befizetési kötelezettségét, minél hamarabb jelezze írásban az ado@
nagykovacsi.hu e-mail címre, vagy személyesen ügyfélfogadási időben.    
Tájékoztatjuk a vállalkozókat, hogy az adóigazgatási rendtartásról 
szóló 2017. évi CLI. törvény 36.§ (1) bekezdése alapján „Az adóhatóság 
írásban, az elektronikus ügyintézés és a bizalmi szolgáltatások általános 
szabályairól szóló 2015. évi CCXXII. törvényben (továbbiakban: Eüsztv.) 
meghatározott elektronikus úton tart kapcsolatot az adózókkal”.
Az Eüsztv. 9. § (1) bekezdés a) pont aa alpont alapján, és a törvény végre-
hajtási rendelete értelmében a gazdálkodó szervezetek 2018. január 
1-től elektronikus ügyintézésre kötelesek.
Továbbá arra is felhívjuk a tisztelt ügyfelek figyelmét, hogy abban az 
esetben, ha jogszabály egy nyilatkozat megtétele vonatkozásában az 
elektronikus kapcsolattartást kötelezővé teszi, a más módon (pl. papír 
alapon) benyújtott nyilatkozat hatálytalan lesz, úgy minősül, mintha be 
sem nyújtotta volna. 
Fentiekre tekintettel kérünk minden gazdálkodó szervezetet, hogy 
beadványaikat elektronikus úton juttassák el a Hivatalba. Az elektro- 
nikusan kitölthető és ügyfélkapun vagy cégkapun keresztül beküldhető 
nyomtatványokat az alábbi linken érhetik el:
Ügyindítás (bejelentés, változás bejelentés, bevallás stb.): https://
ohp-20.asp.lgov.hu/nyitolap
Amennyiben nincs megfelelő űrlap, nyomtatvány az Önkormányzati 
Hivatali Portálon, csak abban az esetben használható az E-papír szol-
gáltatás: https://epapir.gov.hu/ 
A szolgáltatás használatáról részletesebb tájékoztatást a https://ohp-20.
asp.lgov.hu/tajekoztato oldalakon talál.
Az elektronikus ügyintézés ügyfélbarát kényelmes költségkímélő és  
gyors ügyintézés érdekében valósult meg, ezért kérjük, hogy vegyék azt 
igénybe. 
Felhívjuk a figyelmüket az alábbiakra:
Ha átutalással szeretné fizetni az adóját, kérjük a közlemény rovatba a 
befizető azonosítót szíveskedjen feltüntetni, közös bankszámla esetén 

(pl. férj, feleség) kérjük írják be mind a két befizető azonosítót és az össze-
get külön-külön.
Bankszámlaszámok:
Építményadó számlaszám: 11600006-00000000-10677302
Gépjárműadó számlaszám: 11600006-00000000-10678059
Iparűzési adó számlaszám: 11600006-00000000-10677773
Telekadó számlaszám:        11600006-00000000-10677694
Talajterhelési díj számlaszám: 11600006-00000000-13499211
Idegenforgalmi adó számlaszám:11600006-00000000-45851245
Tulajdonos változás és egyéb bejelentések:
Gépjármű eladása esetében csak a Budakeszi Okmányirodába kell 
eljuttatni az adásvételi szerződés eredeti példányát. 
Gépjármű vásárlásakor az okmányiroda automatikusan átjelenti a 
változást, így a vevőnek bejelentési kötelezettsége nincs felénk.

Általános tájékoztatás:
Helyi adók vonatkozásában – építményadó, telekadó, helyi iparűzési 
adó – minden változást – még akkor is, ha Hivatalon belül másik osztály-
hoz be is lett jelentve – az Adóhatósághoz a rendszeresített nyomtat-
ványon az Adózás rendjéről szóló 2017. évi CL törvény 44. § alapján a 
változást követő 15 napon belül be kell jelenteni. 
Építményadó, telekadó és gépjárműadó tekintetében az egész éves 
adókötelezettség azt az adóalanyt terheli, aki az év első napján az 
adótárgy tulajdonosa.
A bejelentés – változás bejelentés – elmulasztása miatt bírság kisza-
básának van helye, mely magánszemély esetében 200.000 Ft, más adózó 
esetében 500.000 Ft-ig terjedhet.
A bírság megfizetése alól nem mentesül az, aki igazolja, hogy a Hivatalon 
belül másik osztály felé a bejelentést megtette, de a Pénzügyi és Adóügyi 
Osztályunk részére ezt nem nyújtotta be.

2019. februárjában Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata saját for-
rásból rekonstrukciós munkákat végzett a Nagyszénás utcai csatorna 
vezetékhálózat Bánya utcától kiinduló, mintegy 150 méteres szakaszán. 
Ezen munka elvégzését egy kamerás vizsgálat eredménye indokolta.  

E szerint a szóban forgó szakaszon 
a csatorna gerinchálózaton olyan 
hibák voltak tapasztalhatók, ame-
lyek a rendszer működését nem 
gátolták ugyan, azonban a későbbi 
meghibásodásokat megelőzendő, 
az idei évben megvalósuló út-
pályafelújítási munkák előtt szük-
séges volt elvégezni. A szakszerű 
kivitelezést a korszerű gépparkkal 
és jó szakemberekkel rendelkező 
Imera Kft. igen rövid idő, két hét 
alatt befejezte. A Nagyszénás utca 
útpályájának az iskola és a Bánya 
utca közötti szakaszának vis maior 
támogatásból történő teljeskörű 
felújítására idén tavasszal kerül sor.

Nagyszénás utca csatorna 
rekonstrukciós munkái

Ha olyan alapítványhoz szeretné  
eljuttatni adójának 1%-át, amelyik

– helyben használja fel,
– helyi lakosokon, rászorulókon segít,

– a helyi közösséget erősíti,
– amelyikre rálátása van, 

hogy mire és hogyan költik,
akkor rendelkezzen a nehéz helyzetben lévő 

nagykovácsi lakosokat támogató 
„Fejér György”

Nagykovácsi Szociális Közalapítvány 
javára.

ADÓSZÁM: 19177593-1-13
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4 éve meglepetésként ért, hogy 
képviselőként a legtöbb szavazatot kap-
tam a választóktól. Ez nagy öröm és ko-
moly felelősség is, hiszen ez egyrészről 
kitüntetést jelent, másrészről folyamatos 
szolgálatot a választók felé. Örömmel 
tettem és teszek eleget ennek a feladat-
nak, és ezután is igyekszem a választók 
megelégedésére végezni munkámat.
A tavalyi évben – ugyanúgy, ahogy ed-
dig minden évben – voltak elkészült 
beruházások, nyertes és megvalósult 
pályázatok, egyeztetések, tervezések, 
előkészítések. Minden eredmény meg-
valósítása közös munka gyümölcse. 

Az egyik legfontosabb lépés volt a 2018-as évben a HÉSZ előkészítése 
lakossági egyeztetéssel. A teljes szabályozás alapvető célja az élhető 
falu megtartása. Ezt az építhető lakásszámok csökkentésével és a 
szabályozás egyéb pontokon való szigorításával igyekszünk elérni. 
Folyamatos harcot vívunk az osztatlan közös tulajdonú ingatlanok 
építőivel és eladóival, hogy ne építsenek olyan ingatlanokat, melyek 
nem felelnek meg az előírásoknak – megkárosítva ezzel az új tulaj-
donosokat. A központi szabályozás hiányában magunkra voltunk 
utalva, de találtunk olyan lehetőségeket, mellyel megállíthatjuk ezt a 
tendenciát.

A 2017-ben elkészült kondipark bővítését már a tavalyi beszámolóm-
ban megígértem. Szerencsére ezen törekvésemet a Bázis Ifjúsági 
Alapítvány is magáénak érezte, akik a Civil Alapból 1,3 millió forintot 
nyertek a beruházás megvalósítására. A szoros együttműködésben a 
műszaki osztály munkatársaival, nyárra 7 géppel bővülhetett a kondi-
park, amely fejlesztés eredményeként már nem csak saját testsúlyos 
gépeken lehet edzeni, így egyre többen élvezhetik a kültéri kondi- 
park sportolási lehetőségeit. Az önkormányzat támogatásával ősszel 
elkészült a füvesítés is, melyet hamarosan megnyitunk a sportolni vá-
gyók előtt. Ugyanitt kihelyezésre kerül kuka-, kerékpártároló és pad is. 

Novemberben megszerveztem a régi karácsonyi dekoráció felújítását. 
Az összes régi motívum át lett vezetékelve és az égők LED-es izzókra 
lettek cserélve. Tavaly sokan hiányolták ezeket a motívumokat, de 
ezen munkálatoknak köszönhetően, igazán szép dekorációt sikerült 
megvalósítani.

Alpolgármesterként kötelességemnek tartom részt venni min-
den rendes és rendkívüli testületi ülésen, közmeghallgatáson. Hall-
gatóként részt vettem a bizottságok ülésein. Minden hétfőn vezetői 
értekezleten vitatjuk meg a hét legfontosabb kérdéseit, problémáit, 
ezzel segítve a hivatal munkáját. A hozzám érkező kérésekre próbálok 
mielőbb reagálni és megoldást találni. 

Továbbra is várom észrevételeiket, javaslataikat, kéréseiket, hiszen 
közös célunk, hogy aki itt él éljen jól.

Szemesy Barbara
alpolgármester

Beszámoló az elmúlt évi képviselői munkáról

Közel a ciklus végéhez, zárszámadás- 
ként is tekinthetjük a jelen összeg- 
zést. Alpolgármesteri feladataim 
közül a település közbiztonsága és az 
önkormányzati kommunikáció tartozik 
kiemelten a hatásköröm alá, amely-
nek érdekében folyamatos kapcsola-
tot tartok fent a közbiztonságot ellátó  
szervekkel és a település tájékoztatását 
ellátó médiumokkal. 
Az előző évekhez hasonlóan 2018-ban 
is a kiegyensúlyozott és átgondolt 
pénzügyi gazdálkodás volt az Ön- 

kormányzat működési alapelve. Ebben a községben, ahol az adóerő 
képesség 17.000 Forint/fő, amely csak a fele, mint a pályázatokon 
való indulási minimum (38.000 Forint), szerintem a legfontosabb cél 
a külső erőforrások bevonása és a településmarketing erősítése. Az 
előző adathoz viszonyításként megemlíteném, hogy ez a 17.000 Ft/
fő, kb. 1/14-e az egyik benchmark település, Budaörs adóerő képes-
ségéhez képest.
Ennek megfelelően az egyik kiemelt feladatom az itt élő döntéshozók, 
vállalkozók, közintézményvezetők támogatói bevonása, másrészt 
az önkormányzatot felügyelő hatóságoknál és a közfeladatot ellátó 
szervezeteknél történő lobbi tevékenység. Nagykovácsi regionális 
elhelyezkedéséből adódóan nagyon kevés pályázati lehetőség áll 
nyitva számunkra (Központi régió) ezért rendkívül fontosnak tar-
tom, hogy az elérhető pályázatokon minél eredményesebben szere-

peljünk. Többek között aktívan részt vettem a Települési Klímastraté-
gia, a Csapadékvíz elvezetés és a Nagykovácsit Budapesttel összekötő 
kerékpárút pályázatának előkészítésében. 

2018-ban 97 egyeztetésen vettem részt a nagyközségen belül (pl. 
heti önkormányzati egyeztetések, közbiztonsági akciók, Fejér György 
Alapítvány megbeszélései, bizottsági és Képviselő-testületi ülések) és 
kívül az ország különböző hivatalaiban (pl. ITM, Miniszterelnökség, 
Nemzeti Közművek, TÖOSZ stb.).

A településmarketing keretében rendszeresen készítek interjút a 
településen élőkkel, akik sokat tesznek a helyi kultúráért, a közösség 
építéséért vagy az itt élők megsegítéséért. E mellett a Tájolóban tudó-
sítok a különböző rendezvényekről és megemlékezésekről, annak 
érdekében, hogy minél szélesebb kör ismerje meg a színes társadalmi 
életünket és azokhoz is eljusson az információ, akik nem tudnak eze-
ken személyesen résztvenni.

A 2018-as év kiemelt témája a Helyi Építési Szabályzat reformja és 
aktualizálása, valamint a Településképi Rendelet megalkotása, amely-
ben a jogi képzettségem szerinti maximális időt és aktivitást fejtettem 
ki. Ehhez a területhez kapcsolódik a következő hónapok két fontos 
célja is, egyrészt az engedély nélküli építkezésekből fakadó lakásszám 
növekedést, akár kiemelt büntetések kiszabása árán való megállítása, 
ill. a faültetés propagálása az újonan kiépített területeken. Célom 
továbbá, hogy a fiatal nagykovácsi lakosok a falun belül találják meg 
a kikapcsolódás lehetőségeit, így mi szülők biztonságban érezhessük 
a gyermekeinket.

Dr. Fegyveres-Fiskál Gábor
alpolgármester
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Idén is komoly szakmai munkát végez-
tünk az Oktatási, Kulturális, Sport, 
Turisztikai és Környezetvédelmi Bi-
zottságban (OKB), melynek elnöke 
vagyok.  
Ezen bizottsági üléseken ütköznek 
a vélemények, álláspontok, annak 
érdekében, hogy a településünk minél 
jobban járjon és képviseljük Nagyko-
vácsi lakosságát, ill. ezeken én maxi- 
málisan képviseltem a választási ígé-
reteimet. Hely hiányában most itt nincs 
lehetőségem mindezt részletesen kifej- 

teni, de elérhetőségem megtalálható az Önkormányzat honlapján, és 
szívesen válaszolok a kérdéseikre. 

A Testületi üléseken pedig hozzászólásaim, szavazásaim mutatják, 
mennyire vagyok elégedett a jelenlegi folyamatokkal, irányvonallal,  
ill. egy-egy témában hozott döntéssel. Nehezen éltem meg mind ta-
valy, mind az előző években, hogy a Fidesz-KDNP és a választók bizal-
ma ellenére az Önkormányzat vezetése sok esetben nem támogatta 
azokat a kezdeményezéseinket, javaslatainkat, amelyeket település 
érdekében tettem, tettünk.
Több alkalommal emeltem szót az elmúlt években a Kecskehát 
beépítése ellen. Ezen véleményemet továbbra is tartom, de tisz-
teletben tartom mások véleményét, álláspontját, és a párbeszéd híve 
vagyok ebben a kérdésben is, de azt gondolom, ekkora lakosságszám 
növekedésre nincs szüksége a településnek. 
A szakmai és politika véleményemet mindig vállalom, és ez után is 
vállalni fogom, ezért kérem az Önök további megtisztelő támogatását 
a következő 1 évben is!

Fodor Attila
képviselő

Már több mint négy éve, hogy 
képviselőnek választottak és itt az 
ideje, hogy a 2018-as évről beszá-
moljak választóimnak. Rengeteg 
dolog történt az elmúl évben is, 
sok rendelet, határozat, pályáza-
tok, megvalósított beruházások. Ez 
nem az én érdemem. Az eredmé-
nyek mindig a közös munka gyümöl- 
csei. Mindenki részese ennek a folya- 
matnak, aki hozzá tesz valamit, dön-

tést hoz, segíti a munkát, esetleg a megvalósításban munkálkodik. 
A képviselő egy apró rész a döntésben, számos embernek kell még 
folyamatosan dolgozni az ötlettől a megvalósulásig. Én egy olyan 
ember vagyok, aki szívesen dolgozik másokkal és nem magának 
követelve az elismerést. A testületi üléseken és a bizottsági munkám 

mellett (pénzügyi bizottság, oktatási kultúra és sport bizottság)  
igyekszem minden településünket érintő eseményen tevéke-
nyen részt venni, továbbra is a közbiztonság és tűzvédelem az 
egyik legfontosabb területem. A Tűzoltó Laktanya és Közbizton-
sági Központ az idén elkészül, ez képviselői munkám legnagyobb 
és legnehezebb feladata, hetedik éve dolgozom ezért az épületért, 
és már 15 éve a közbiztonságért és tűzoltásért. A pénz több for-
rásból, pályázatból érkezik, az elszámolások szigorúak, munka- 
igényesek. Az egyesületünk tagjainak hozzáadott munkája több 
tíz millió forintot tesz ki. Ezen kívül számos egyeztetésen, ülé- 
sen veszek részt, továbbra is igyekszem a legkülönfélébb ügyek-
ben segíteni a lakosságnak, sokszor sikeresen. Az ajtóm tovább-
ra is nyitva áll mindenki előtt, amiben tudok, szívesen segítek, 
de nem átlépve a Képviselői hatáskörömet. Mindezeket szívesen 
teszem, eskümhöz híven, remélem választóim megelégedésére.

Honti Zoltán
képviselő

2018 feladataiból az alábbiakban kü- 
lönösen szeretném véleményem és dön-
tésem hangsúlyozni. 
Nem pártolom a Kecskehát beépíté-
sét, szükségesnek tartom megfékezni a 
Nagykovácsinak hátrányos, nagyszámú 
beépítést, működésképtelenségig meg- 
növelve a közlekedési dugót, és előidézve 
ingatlanjaink áresését.
Megakadályoznám az osztatlan tulaj-
donú ingatlanok építését, ez elcsúfítja a 
faluképet, az egy telekre jutó gépkocsi és 
közmű terhelés aránytalan terheket téve 
a környezetre.

Elsődleges beruházásnak az úthálózat építését tartanám. Ennek a 
véleményemnek rendszeresen hangot adok. 
Az éves költségvetés kiadásaiban csökkentési lehetőséget látok az 
intézmények összehangolt gazdálkodásával, a marketing feladatok, 
szakértői munkák átgondolásával, napi működési kiadások visszaszo-
rításával.
A mindannyiunknak kedves Varázskastély rendezvény létrehozása 
nagyszerű gondolata volt a falu vezetésének. De nehezen fenntart- 

ható az eddigi gazdasági feltételekkel, kétnaposra tömörítve, minimá-
lis használati díjat szabva egyes programokra ugyanolyan lelkesedést 
és látogatottságot tudnánk jelentős takarékossággal elérni. Ezzel biz- 
tosítható, hogy gazdasági okok miatt 1-2 év múlva ne maradjon el, 
hanem fejlődjön.
Lehetőségem szerint minden falunkat érintő eseményen részt veszek, 
az Ügyrendi Bizottságban elnökként, az Oktatási és Környezetvédelmi 
Bizottságban, az Egészségügyi Bizottságban bizottsági tagként dol-
gozom, a Pénzügyi Bizottságban képviselőként mindig jelen vagyok. 
Ha lehetőséget kaptam rá, javaslataimmal próbáltam segíteni, min- 
den esetben mérlegelve a szakértők véleményét, lelkiismeretem  
szerint szavaztam.
Közösségi tevékenységként ebben az évben is hozzájárultam a 
Sebestyén kápolna előtti terület tisztítási, parkosítási munkájához, 
részt vettem az országos konyhakerti verseny zsűrizésében. 
Működtetem a Virágot Nagykovácsinak kertpályázatot, Fábos Éva 
áldozatos társadalmi munkájával támogatva reklámozzuk, fotózzuk, 
zsűrizzük.
Elkötelezettségemhez híven igyekszem képviselői feladataimat 
elvégezni.

Bánóczi Margit 
képviselő
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2018 során több javaslattal is éltem a 
lakosságszám növekedésének a lassítá- 
sára. Nagykovácsi további bővülése 
veszélyezteti azokat az értékeket, ame-
lyeket fontosnak tartunk. Elkerülhetet-
lennek gondolom az építkezések kor-
látozását, különösen az osztatlan közös 
tulajdonú lakások építése elleni véde-
kezést. Aki ilyet épít, vagy vásárlásával 
támogat, az etikátlanul használ ki egy 
joghézagot, amivel komoly károkat okoz 

Nagykovácsi egészének. Ezért is igyekeztem aktívan részt venni a  
Településképi Arculati Kézikönyv, különösen az ehhez kapcsolódó 
HÉSZ módosítás előkészítésében. Sajnos a jelenlegi országos jogi 
környezet nagyon megnehezíti a szigorúbb helyi szabályozás létre-
hozását. A jelenlegi önkormányzati ciklusban már nem hiszem, hogy 
áttörő intézkedést lehet elérni, de remélem, hogy a megszerzett ta-
pasztalatok segíteni tudják majd a következő testület munkáját.
A fokozódó zsúfoltság nagyon megterheli a falu infrastruktúráját 
is (utak, közművek, a lakosságot ellátó intézmények, szolgálta-
tások). Ezért a másik fókuszom egy, a falu erőforrásaival stratégiaibb 
szemléletű, fenntarthatóbb gazdálkodás szorgalmazása volt.

Gerely Gábor
képviselő

2018. évi képviselői munkámról nehéz 
lenne tételes listát írni. 
Nem látványos, de munkával teli, 
nehéz évet érzek a hátam mögött, 
a nagyon sok odafigyelést, fel- 
készülést igénylő, településünk jövőjét 
meghatározó döntések sorozatában 
való aktív részvétel miatt, mint pl a He-
lyi Építési Szabályzat módosítása kap- 
csán tett indítványaim.
„Lássunk inkább tisztán, mérjük fel,  
szembesüljünk a lehetőségeinkkel, jár- 
junk nyitott szemmel, hogy az újak mel- 
lett se menjünk el, tervezzünk észsze- 
rűen és merjünk felelősséggel dönteni.”

Ezt a mondatot megválasztásom előtti bemutatkozásomban írtam 
2014-ben, amely az akkor még egységesen „Böngésző” nevű helyi 
újságunkban volt olvasható. Ezt a célkitűzést igyekeztem követni 
2018. évben is, hasonlóan az előző évekhez. Törekvésem elsősorban 

a képviselőtestületi munkámban realizálódott. Mivel a döntés 
előkészítési folyamatoknak nem voltam (nem lehettem) részese, a 
képviselőtestület elé kerülő előterjesztésekkel kapcsolatban minden 
képviselőtestületi ülés előtt és alatt, kritikus szemléletű, tisztán látásra, 
és jogszabályoknak megfelelő, felelősség tudatos döntés meghozata-
lára törekedtem.
Az Oktatási, Kulturális, Sport, Turisztikai, Környezetvédelmi Bi-
zottság munkájában egész évben részt vettem, Dr. Szabó András 
képviselőtársam lemondását követően az év végétől az Egészségügyi 
és Szociális Bizottság Elnöki teendőit látom el. 
Fontos számomra a lakossággal való személyes kapcsolattartás. Ezú-
ton is szeretném megköszönni mindazoknak akik a képviselői foga-
dóórák kapcsán megkerestek panaszaikkal, kéréseikkel, amelyeket 
közvetíteni tudtam a Polgármesteri Hivatal (Jegyző) felé.
A Német Nemzetiségi Közösség munkájának 2018. évben is aktív 
szervezője voltam, úgy vélem az egész falu közösségének életét színe-
síteni fogja legújabb attrakciónk, a közelmúltban életre hívott tánc-
csoportunk.

Dr. Klein Katalin
képviselő

Tisztelettel és szeretettel köszöntök MIN-
DENKIT! A pénzügyi bizottsági üléseket 
is így szoktam kezdeni a Pénzügyi és Te- 
lepülésfejlesztési bizottság elnökeként. 
Emellett az Ügyrendi, összeférhetetlen-
ségi, jogi és külső kapcsolatok bizottság 
tagjaként is dolgozom.  
A bizottságok összetételében voltak vál-
tozások. Egy képviselő lemondott tag-
ságáról, és sajnos volt olyan képviselő is, 
aki a hivatása miatt kilépett tisztségéből.
Lényegesnek tartom, hogy leírjam, a bi-
zottsági üléseken nagyon részletesen  

– ütköztetve a különböző véleményeket, kérdéseket – hozzuk meg a 
döntéseket. Egy éves költségvetésről több órán keresztül tárgyalunk. 
Mire a Képviselő Testületi ülésre kerül a sor, már csak elfogadásra ja- 
vasoljuk. 
Az Önkormányzat a törvény által kötelezően előírt feladatait maradék-
talanul teljesíti, és számos más feladatot is ellát.
Igazából miből is gazdálkodunk? Sokakat megtéveszt az éves költ-
ségvetés utolsó száma. Ebben állami támogatás, lélekszámra leosz-
tott támogatások, és bevételek szerepelnek. Az intézmények, mint az 
óvoda, bölcsőde, Öregiskola, Polgármesteri Hivatal, Önkormányzat, 

NATÜ éves szintre leosztva ebből gazdálkodnak. Most nem akarom 
felsorolni mennyi mindenre kell már az év elején gondolni, hogy az 
intézmények gondtalanul tudjanak megfelelni egész évben, min- 
denki megelégedésére. A fennmaradó összeg soha nem elég, itt kell 
tervezni a CIVIL szervezetek támogatását, és az önrészt, ha pályá- 
zaton nyerünk. Itt marad lehetőségünk arra, hogy a tervben (egy prio- 
ritást felállítva) megpróbáljunk a legszükségesebb munkákra kon- 
centrálni, főleg ha már van kész terv. NINCS hitelünk, jól gazdálkod-
tunk, mindent megteszünk azért, hogy útjaink, járdáink stb. bizton-
ságossá tegyék a közlekedést. Minden pályázaton indulunk, több-
kevesebb sikerrel.
A számok között el lehet veszni, ha nem figyelünk. Igen, van áthúzódó 
beruházás, kártalanítások, vannak kapcsolódó munkák – mint pl. 
Rákóczi út aszfaltozása előtt a csatorna javítás – vagy ugyanez a 
Nagyszénás utcánál. A lehetőségeinkhez képest és a pályázatokon 
való indulásokkal mindent megteszünk, hogy kis településünk egyre 
inkább élhető legyen, bár tudjuk, hogy nagyon hiányzik egy jobb be- 
vásárlási lehetőség. Örülök, hogy megszépült az orvosi rendelő, a ze-
neiskola új helyre költözött, a sportlétesítmények is bővültek, elindult 
a Rákóczi út elején a gyalogos híd tervezése, a buszmegállók meg-
szépültek és még rengeteg pénz kellene az utakra.
Nyugodt szívvel tudom leírni és megköszönni mindenkinek, akik segí-
tik, támogatják a munkánkat, Polgármester Asszonyt és csapatunkat. 

Tegzes Endre
képviselő



92019. március

Önkormányzati hírek

A Budakörnyéki Közterület-felügyelet 
Nagykovácsi Nagyközség területén  
2018. évben végzett tevékenységéről

A Budakörnyéki Közterület-felügyeletet (a továbbiakban: Felügyelet) 
megalakulása
A Felügyeletet a Budakörnyéki Önkormányzati Társulás (a továbbiakban: 
BÖT) Társulási Tanácsának öt tagtelepülése alapította meg 2014-ben. 
A Felügyelet működtetéséhez 2015. évben két további tagtelepülés: Bia-
torbágy és Herceghalom is csatlakozott. Ezt követően, 2016-ban tovább 
bővült a Felügyelet működési területe, ugyanis Páty és Tinnye telepü- 
lések önkormányzatai szintén csatlakoztak a Felügyelethez. Nagykovácsi 
önkormányzata még 2016. év elején úgy határozott, hogy további fél stá-
tusszal növelni kívánja területén a közterület-felügyeleti kapacitást.
Az Intézmény működését finanszírozó tizedik település – Pilisjászfalu Köz-
ség – csatlakozására 2018. év II. félévében került sor. 

A feladatellátás személyi és tárgyi feltételei
A Felügyelet létszáma – a BÖT Társulási Tanácsának döntése alapján – ösz- 
szesen 8,5 fő (1 fő intézményvezető, 7 fő közterület-felügyelő, valamint 1 fő  
(4 órás) adminisztrátor volt.
A Felügyelet, és annak közterület-felügyelői a feladatellátáshoz és a 
működéshez szükséges megfelelő infrastruktúrával, valamint megfelelő 
hír- és számítástechnikai eszközökkel, illetve gépjárművekkel rendelkez-
tek. 
A társult települések jelentős – több mint 240 km2-es kiterjedésű működési 
területe miatt – a már 4 db személygépkocsival történt a feladatok elvég-
zése. 
A gépkocsik nagyban hozzájárultak a közterület-felügyelő kollégák ered-
ményes munkájához, szükséges esetben a gyors településváltáshoz, vagy 
a működési terület sajátosságai miatt az egymástól távol elhelyezkedő 
ellenőrzési helyszíneken való megjelenéshez.
A Felügyelet illetékességi területéhez tartozó településeken a biztosított 
volt a közterület-felügyelői feladatok ellátásához szükséges megfelelő 
munkakörnyezet, valamint a technikai eszközpark. A kialakított infrastruk-
túra eredményeként az ügyfelek kényelmesebben és gyorsabban tudták 
elintézni az ügyeiket.
Az ügyfélbarát megoldások ihlették a www.bkktf.hu domain nevű honla-
punkat is, amely folyamatos és naprakész frissülő, hasznos információkkal 
várja a kedves látogatókat.  
Az érdeklődők számára a honlap bemutatja a közterület-felügyeletet, 
annak működését és az ehhez szükséges részletes jogszabályi hátteret. 

Elérhetőek az állami intézmények (kormányhivatalok, rendőrség, ka- 
tasztrófavédelem) polgárőrségek, valamint a Felügyelet működési terü- 
letén lévő települések és a BÖT honlapjai. 
A felügyelet honlapján található továbbá a településekhez rendelt – pl. 
a közterület-felügyelettel, bűnmegelőzéssel – kapcsolatos hírblokk, vala-
mint a közlekedőknek utazási, időjárási és menetrend információk is. 

A Felügyelet működéséhez kapcsolódó tevékenységek
A Felügyelet Nagykovácsiban dolgozó közterület-felügyelői napi szinten 
ellenőrizték vagy intézkedtek a közúti közlekedési szabályok betartatásán, 
valamint a településüzemeltetéssel kapcsolatos problémák jelzésén túl az 
alábbi ügyekben: 
–  behajtási (útvonal) engedélyek ellenőrzése, 
–   közterület állapota, és használata, közterület használati engedélyek 

jogszerű megléte, 
–   ingatlanrend, a hatáskörükbe utalt önkormányzati rendeletek betartását,
–  ebrendészettel kapcsolatos jelzések.
A Nagykovácsiban dolgozó közterület-felügyelő kollégák 2018-ban túl-
munka végzés keretében több alkalommal szerveztek hétvégi, vagy 
munkaidőn túli ellenőrzéseket a rendőrséggel, illetve a helyi készenléti 
szolgálattal. Egy alkalommal történt részvétel olyan közös – több hatóság 
által tartott – munkaügy/idegenrendészeti ellenőrzésen, melynek célja a 
településen folyó építkezéseken történő széleskörű ellenőrzése volt. 
A teljesség igénye nélkül említhetném még, hogy rendszeresen sor 
került a hétvégi termelői piac, a Nagykovácsiban megtartott szelektív 
hulladékgyűjtések, a „Gyermeknap”, a „CrossKovácsi”, a „Búcsú”, a „Tök-
lámpás felvonulás” rendezvények biztosítására. 
Az ún. „Kiss&Go” parkolási rendszer bevezetésénél, de a szeptemberi 
iskolakezdésnél is heteken keresztül jelen voltunk az általános iskolánál.

2019. évre tervezett feladatok
A 2019-es évben kiemelt fontosságú feladat, hogy a közterület-
felügyelő kollégák a Budaörsi Rendőrkapitányság Budakeszi 
Rendőrőrsének rendőr-járőreivel és Nagykovácsi körzeti megbízott- 
jával, továbbá a településen működő helyi készenléti szolgálattal szo-
rosan együttműködve, minél több közös ellenőrzésben, akcióban ve-
gyenek részt, hozzájárulva a település közbiztonságának javításához, 
valamint a bűnmegelőzés eredményesebbé tételéhez. Szintén ki- 
emelt feladatként jelentkezik 2019-ben, a településen a hétvégi, illetve 
a munkaidőn túli közterület-felügyelői ellenőrzések számának növe- 
lése is.  
 Uzsoki Gábor János
 Budakörnyéki Közterület-felügyelet
 intézményvezető

Nem szokványos riasztás érkezett február 17-én este a Nagykovácsi 
Készenléti Szolgálathoz. Egy 12 éves gyermek tűnt el pár órával azelőtt 
a Csergezán Pál Kilátó közelében, aki a szüleivel indult kirándulásra a 
tavaszias időben. Mint később kiderült a gyermek az ellenkező irányba 
indult el a kilátótól és mire szülei észrevették eltűnését, már nem találták 
sehol. Rövid időn belül 50 fős kutató csoport gyűlt össze, akik csapatokra 
oszolva kezdték meg a keresést a közben besötétedett erdőben. A 
kereső csoportokhoz a Készenléti Szolgálat emberein kívül erdészek, 
civilek és polgárőrök is csatlakoztak, akik egy része autókkal, másik része 
pedig gyalogosan kezdte meg az eltűnt kisfiú felkutatását. Munkájukat 
keresőkutyák és drónos felderítés is segítette. Szerencsére viszonylag 
rövid idő alatt sikerült ráakadni a gyermekre, akinek az ijedtségen kívül 
nem esett baja. 

Elkóborolt gyermek

Beszámoló

NEMZETKÖZI POLGÁRI VÉDELMI NAP
Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata nevében köszönetemet fejezem ki

mindazon civilszervezetnek és a lakosságnak, akik katasztrófavédelmi helyzetekben helyt állnak és önként részt vesznek a mentésben.
Tisztelettel:

Kiszelné Mohos Katalin 
polgármester

Ábrahám Móni
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Újabb háziorvosi praxis működtetését igényelte Nagykovácsi Nagyköz-
ség megnövekedett lakossága. Dr. Kádár-Németh Krisztián körzeti 
orvos pályázta és nyerte meg a kiírást. A munkájának körülményeiről, 
terveiről és a fejlesztésekről kérdeztem Őt.

Először is gratulálok a házi or-
vosi pályázaton elnyert po- 
zícióhoz. Mi ösztönözte arra, 
hogy elvállalja ezt a nehéz sze- 
repet?
Gyermekkoromtól tudtam, hogy 
orvos akarok lenni, de már az 
egyetemen világossá vált, hogy 
a kórházi hierarchia nem az én 
világom. A háziorvosi munkában 
azt szeretem a legjobban, hogy 
nem egy „futószalag”, hiszen min-
den nap sokféle és érdekes esettel 
találkozom. 

Hogyan fogadták be Önt az orvoskollegák?
Sorbán doktor mellett voltam gyakornok, Solynóczki doktornő gyerek-
korom óta a háziorvosom, Koltay doktornővel pedig nagyon hasonló a 
munkamódszerem. Így könnyen beilleszkedtem.

Az orvosokat évezredek óta övezi tisztelet, de azt kevesen látják, hogy 
milyen nehézségekkel kell megküzdeni a gyógyítóknak. Mi jelent ma 
kihívást Önöknek orvosoknak Nagykovácsiban?
Az igények és valós szükségletek közötti különbség feloldása, mindezt 
úgy, hogy az orvos ember tudjon közben maradni. Az orvostudomány 
úgy fejlődött, hogy számtalan módszer, műtéti mód és terápia létezik 
egymás mellett, és ebben kell megtalálnunk, hogy személyre szabottan 
mire van szüksége a betegnek. Az emberek szeretik a média által köz-
vetített hangzatos dolgokat, mint pl. a lézeres beavatkozás, így sokszor 
már kész igénnyel jönnek és nekünk azt kell megértetni és elfogadtatni 
velük, hogy az ő esetükben lehet olyan módszer, amit sikeresebben tu-
dunk alkalmazni. A google doktor nem tudja a biztosat!

Tudom nem politikus, mégis kiváncsi vagyok arra, hogy mi a vélemé-
nye az egészségügy helyzetéről, ill. mit változtatna meg ha lehetősége 
lenne rá?
Az oktatásra helyezném a hangsúlyt, az egészség 40%-a genetika, 40%-a 
életmód és csak 20%-a gyógyászat. A gyerekek már az óvodában megta-
nulhatnák, hogy a testük hogyan működik, melyek azok a riasztó tünetek, 
amelyekkel azonnal foglalkozni kell. A statisztikák szerint a hétvégeken 
sokkal kevesebb pl. a stroke, pedig ez nem valós adat, egyszerűen csak 
kényelmesek vagyunk és hétvégén kevesebben mennek orvoshoz. Egy 
ilyen akut esetben nincs idő várni, 2-3 órán belül teljes gyógyulásra van 
lehetőség, később azonban visszafordíthatatlan a károsodás.

Az elmúlt években a gyógyítás mellett a prevenció kapott nagy hang-
súlyt az orvosi munkában. Mit tehetünk mi nagykovácsiak a saját 
egészségünkért?
Minél több szabadban végzett tevékenységet ajánlok, kutyasétáltatást, 
kirándulást vagy sétát. Sok zöldséget és gyümölcsöt kell fogyasztani és 
csak heti egyszer-kétszer együnk húsételt. A dohányzók pedig, ha már 
nem tudják lerakni, legalább legyenek tekintettel a környezetükre, mert a 
passzív dohányzás majdnem ugyanolyan káros, mint az aktív.

A településen problémát okoz az orvosok rendelőn kívüli munkája. Mi 
az oka annak, hogy a régi szokásokkal ellentétben ma csak ritkán men-
nek házhoz az orvosok?
Térjünk vissza egy előző kérdéshez, az igények és a szükségeletek különb- 
ségéhez. A betegek sokszor nem tudják az egyszerű betegségek esetén 
a teendőket, pl. 39 fokos láznál nem ovoshoz kellene menni, hanem be- 

venni egy lázcsillapítót és amennyiben 2 nap múlva sem múlik el a láz, 
akkor kell orvoshoz fordulni. Persze az idősek vagy idült betegség miatt 
legyengült immunrendszerűek esetében nem árt, ha ilyenkor is lejönnek.
Az Egészségügyi törvény úgy szól, hogy „indokolt esetben, szükség ese-
tén a beteg lakásán látja el az orvos a beteget" . Én egy általam ismeretlen 
beteghez biztos kimegyek, egyébként mindig lekérdezzük az adatokat, 
az életkort, a tüneteket stb. és a döntést ez alapján hozzuk meg. Ameny- 
nyiben a beteg az orvosilag indokolt állapota miatt nem tud lejönni a 
rendelőbe, akkor biztosan kimegyünk. Értelemszerűen a tartósan ágyhoz 
kötött, mozgáskorlátozott betegek is ide tartoznak. 

Kérem engedjen be minket kicsit a magánszférájába is. Miért lett or-
vos, a pályáján melyek voltak az emlékezetes szakaszok ill. az orvosi 
munkájában mit tekint az erősségének?
Édesanyám is az egészségügyben dolgozott, altatónővér volt. Az ő 
könyveit gyermekként nagyon érdekesnek találtam, az emberi test 
működésének izgalma terelt a pályára. 10 éve végeztem az egyetemen, 
ezt követően szabadúszó lettem, egy utasbiztosításokkal foglalkozó cég 
szerződött orvosaként láttam el ügyeletet főleg külföldieknek. Itt bizo-
nyosodtam meg arról, hogy a betegségek 90%-át el lehet látni rögtön a 
helyszínen. E mellett 8 éve a hajléktalanellátásban is dolgozom, így mind 
a két végletet megismertem és ezt a sokszínűséget háziorvosként is tu-
dom kamatoztatni a munkámban. A váltást a családi helyzetem indokolja, 
3 gyermekem van és a család igényli, hogy többet legyek velük otthon.
A kérdés másik felére reagálva, a szakmában erősségeim az asszertív kom-
munikáció, a szisztematikus megközelítés és a bizonyítékokon alapuló 
orvoslás. Amikor bejön egy beteg, rögtön az alapokkal kezdek, ill. a  
gyógyszereit szoktam megvizsgálni, mert nem kell mindent beszedni, 
amit a reklámok ajánlanak.

Végezetül beszéljünk a jövőről is. Mit fejlesztene az orvosi szolgáltatás 
terén Nagykovácsiban és melyek lesznek azok a szempontok, amelyek 
meghatározzák az itteni munkáját?
Elsőként a betegirányító rendszert fogjuk a kollegákkal fejleszteni an-
nak érdekében, hogy kényelmesebb és kulturáltabb legyen a várakozás. 
E mellett egy automata telefonos rendszert szeretnénk működtetni a 
gyakori kérdések pl. a rendelési idő vagy az időpontfoglalás megvála- 
szolására. 
Több éves távlatban a szolgáltatáspalettát is szeretnénk bővíteni, kép- 
alkotó diagnosztikára, ultrahangra, dietetikus és gyógytornász szakem-
berekre lenne a legnagyobb szükség. 

Új háziorvosunk van
Dr. Fegyveres-Fiskál Gábor alpolgármester

RENDELÉSI IDŐ VÁLTOZÁS ÁPRILIS 1-től
Háziorvosi Szolgálat – Száva u. 4.

Dr. Koltay Angéla: Hétfő: 11:00 – 15:00
 Kedd: 11:00 – 15:00
 Szerda: 15:00 – 19:00
 Csütörtök:   8:00 – 12:00
 Péntek: változó rendben

Dr. Sorbán András: Hétfő: 15:00 – 19:00
 Kedd:   8:00 – 12:00
 Szerda: 15:00 – 19:00
 Csütörtök:   8:00 – 12:00
 Péntek:  változó rendben

Dr. Solynóczki Katalin: Hétfő:   8:00 – 12:00
 Kedd: 15:00 – 19:00
 Szerda: 11:00 – 15:00
 Csütörtök: 11:00 – 15:00
 Péntek: változó rendben

Dr. Kádár-Németh Krisztián: Hétfő:   8:00 – 12:00
 Kedd: 15:00 – 19:00
 Szerda   8:00 – 12:00
 Csütörtök: 15:00 – 19:00
 Péntek: változó rendben
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NATÜ hírek

Az elmúlt időszakban kemény, hideg telet tudhatunk magunk mögött; 
rengeteg hó esett, ezzel sok-sok munkát adva a NATÜ közterületen dol-
gozó munkatársainak.
Dolgozóink a tél folyamán – munkaidejükön felül és hétvégi ügyeleti 
rendszerben is helytállva – takarították és síkosságmentesítették a kijelölt 
közterületeket, járdákat, tereket, sportlétesítményeinket, buszmegállókat, 
emlékműveket és környéküket, lehetővé téve ezzel a biztonságos lakos- 
sági közlekedést. 
A NATÜ felkészült a négy évszakos településüzemeltetésre, karban-
tartásra és dolgozói összefogottan, szervezetten, rugalmasan, végzik 
a továbbiakban is – munkaidőben és munkaidőn túl, illetve hétvégi 
készenlétben – munkájukat Nagykovácsi lakosságának szolgálatában.
Bízunk abban, hogy a következő napokban nem lesz részünk szélsőséges 
télies időjárásban és a tavaszi megújulással egyidejűleg felmérhetjük a 
kertünkben s a házunk táján az előttünk álló tavaszi munkákat. 
A NATÜ-ben már tervszerűen számba vettük a tavaszi teendőket, ami 
idén is bőven ad feladatot a településüzemeltetésben. 

Elkészültek a játszótéri éves karbantartási tervek és gondnokaink 
előkészítették nyitásra mindhárom NATÜ által üzemeltetett játszó-
teret – Apraja-Nagyja Játszótér; Sebestyén dombi Játszótér; Csillagfürt 
Játszótér. Játszótéri és sportpálya gondnokaink elsőrendű feladatként 
tartják karban a közkedvelt játszótéri- és sporteszközöket és az azokat 
körülvevő zöldterületet. Munkájuknak és folyamatos elérhetőségüknek 
köszönhetően az önkormányzati játszóterek és sportlétesítmények ren-

dezettek, biztonságosak és kihasználtságuk az elvártaknál is nagyobb 
mértékű.
Március hónap elejétől nyitott kapukkal fogadjuk a játszani vágyó  
gyermekeket és a kísérő szülőket a biztonságosan megújult, rendezett 
játszótereken.
A tavaszi karbantartás után megnyitjuk a füves focipályát, amelynek ad-
dig kondicionáljuk talaját és füvét, illetve környezetét. 
Tavasszal megszépülnek tereink és a virágos ágyások, a temető fái, 
bokrai és sövényei, illetve ifjító gallyazással megújítjuk a ránk bízott út-
menti fákat, bokrokat, sövényeket. 
Az esős évszaknak megfelelően folyamatosan takarítjuk és hordalék 
mentesítjük a nagy vízátfolyókat, az önkormányzati ingatlanok melletti 
árkokat, az Ördögárok belterületi szakaszát és a zöldülés megindulásával 
karbantartjuk a kijelölt önkormányzati ingatlanokat. 
Településünk vízelvezető árkainak rendszeres takarítása, tisztítása 
minden Nagykovácsiban lakó számára kiemelt feladat. Dolgozóink az 
elmúlt időszakban több alkalommal is tisztították az esőtől, hordaléktól 
eldugult árkokat, begyűjtötték a fákról letört ágakat, gallyakat és rend-
szeresen nyírják a közlekedést veszélyeztető, belógó faágakat.

Ismételten köszönjük azoknak a lakosoknak az együttműködését,  
akik az előírásoknak megfelelően elvégzik

az ingatlanok előtti közterületi karbantartást:
a vízelvezető-árok rendszeres tisztítását, a falevelek és gallyak  

árokból történő eltávolítását, az ültetett fák, bokrok gallyazását.
Közös érdekünk, hogy a karbantartással megelőzzük az esőzések  

és a hordalékok okozta dugulásokat,  
illetve könnyebbé váljon azok elhárítása, a károk enyhítése. 

Tavaszi feladataink mellett továbbra is biztosítjuk az általános iskolai  
gyermek és felnőtt étkeztetést, az ELMŰ pont és a Szelektív Hulladékgyűjtő 
Pont működését, az orvosi rendelők és a KMB iroda üzemeltetését és nagy 
odafigyeléssel várjuk a sportolni vágyó gyerekeket, családokat, baráti 
társaságokat, egyesületeket az önkormányzati sportlétesítményeknél: a 
füves sportpályán, a kültéri sportparkban és a műfüves pályán a Nagyszé-
nás utcában. 
Figyeljék hirdetéseinket a helyszíneken és a natu.nagykovacsi.hu hon-
lapunkon. Várjuk észrevételeiket, jelzéseiket a 06 26 355 159 telefon-
számon és a natu@nagykovacsi.hu email címen, valamint szeretettel 
várjuk Önöket személyesen a NATÜ irodában: 2094 Nagykovácsi Pók u. 
58. szám alatt.

„Itt a tavasz, jön a nyár”
Kántor Ágnes intézményvezető

A 8 órás foglalkoztatás feladatai: 6 fős közterületi csoport munkavég-
zés közben irányítása, munkaszervezés. 
Elvárások:
–  Megbízható, rugalmas, önállóan és csoportban dolgozni képes, 

fizikailag terhelhető, jó szervező és irányító képességű,
– „B” típusú jogosítvánnyal rendelkező személy.
Előnyt jelent:
– Hasonló munkakörben szerzett tapasztalat,
–  Szakipari végzettség különösen, kertész, víz-gáz szerelő, 

villanyszerelő, épületgépész, lakatos, kőműves. 
Juttatások:
Kiemelt munkabér és béren kívüli juttatások, egyéb ösztönzési rend-
szer, hosszútávú munkalehetőség.
Csapatunkba azonnali kezdéssel, megbízható, lelkiismeretes munka-
társat keresünk.
A jelentkezők önéletrajzát az uzemeltetes.natu@nagykovacsi.hu 
email címre várjuk ill. személyesen a központi irodánkba:
2094 Nagykovácsi, Pók u. 58.
Érdeklődni az alábbi telefonszámokon lehet:
26/ 355 159; 30/ 408 2761

A Nagykovácsi  
Településüzemeltetési Intézmény  
közterületi csoportvezetőt keres!

Feladatok:
– az elkészített ételek adagolása, tálalása a tanulók részére,
- a konyha és a konyhai eszközök tisztán tartása,
- szállítóedények, egyéb főző- és tálaló edényzet mosogatása,
- a konyha és főzőtér takarítása, rendben tartása.
Szakképesítést nem igénylő, könnyen megtanulható, betanított 
munka.

Juttatások:
Munkabér és munkaruházat biztosítása.
Csapatunkba azonnali kezdéssel, megbízható, rend- és tisztaság- 
szerető munkatársat keresünk.
A jelentkezők önéletrajzát az uzemeltetes.natu@nagykovacsi.hu 
email címre várjuk ill. személyesen a központi irodánkba
2094 Nagykovácsi, Pók u. 58.

Érdeklődni az alábbi telefonszámokon lehet:
26/ 355 159; 30/ 408 2761

Konyhai kisegítőt keresünk  
az Általános Iskolában működő  

tálaló konyhába 4 órás munkavégzésre!
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 Osztály Csapatnév Csapattagok Pontszám Helyezés Felkészítő
 3. a Gyors Gyíkok Andriska Dávid, Mátyás Bence 166 pont 3. hely Virág Jácint
   Szarka Boglárka, Németh Tünde 
 3. a Fülesbaglyok Győrffy Csanád, Tafferner Gréta 143 pont 13. hely Virág Jácint
   Nagy-Kasza Julianna, Kajtár Petra 
 3. c Gilinyók Tompa Noémi, Felső-Földes Farkas 137 pont 19. hely Bolykó Bernadett
   Hodász Áron, Milassin Donát 
 4. b Ragadozók Polyik Barnabás, Lővemberg Nádja 140 pont 5. hely Erdőszegi Klára
   Rantal Sára, Lakauer Gréta 
 4. b Baglyok Bognár-Incze Orsolya, Tőgyi Lujza 134 pont 9. hely Erdőszegi Klára
   Pethő Édua, László Luca 
 4. a Örökzöldek Földvári Béta, Tegzes Veronika 132 pont 11. hely Balik Mónika
   Oldal Kata, Molnár Lilla 
 5. a  Hangyák Zsigmond Balázs, Pásztor Áron 156 pont 4. hely Bolykó Bernadett
   Harka Ödön, Veverka-Csipler Olivér 
 5. b Természetesek Sebők Zsófia, Márta Szilárd 150 pont 8. hely Smetana Erika
   Tafferner Márton, Papp Levente 
 5. b Zöld indák Erdős Kata, Kópházi Kamilla 146 pont 15. hely Smetana Erika
   Bonifert Gergely, Földesi Csaba 
 6. c Sötét lovak Torvaji Kinga, Andersen-Soós Emma 178 pont 2. hely Borosnyainé Simon Katalin
   Simon Torda, Péter Áron  ORSZÁGOS DÖNTŐBE JUTOTT! Smetana Erika
 6. a Lánykór Harangozó Lilla, Karsai Szonja 156 pont 11. hely Smetana Erika
   Pintér Zsófia, Szűcs Vivien   
 6. c Pionírok Holics Hanna, Kardos Gréta 142 pont 19. hely Borosnyainé Simon Katalin
   Angeli Zsófia, Meszlényi Attila   Smetana Erika
 7. a Gyökerek Somorjai Dorka, Németh Eszter 172 pont 5. hely Smetana Erika
   Simon Zselyke, Balla Áron Bendegúz   Vörösháziné Kele Gabriella
      Eperjesi Tamás
 7. b Kelbász Sallay Kornél, Egri Vince 164 pont 8. hely Smetana Erika
   Fehér András, Szalai Bálint   Vörösháziné Kele Gabriella
      Eperjesi Tamás
 7. a Röpképtelenek Lányi Bíborka, Lányi Szilárd 158 pont 14. hely Smetana Erika
   Milassin Brúnó, Ozsvár Zsófia   Vörösháziné Kele Gabriella
      Eperjesi Tamás
 7. b Hagymás bab Erdélyi Bende Leó, Farkas Szonja 152 pont 20. hely Smetana Erika
   Pelei Hanna, Újvári Zoltán   Vörösháziné Kele Gabriella
      Eperjesi Tamás
 8. b Kakaóscsiga Trencsánszky Natasa, Trencsánszky Zsófia 148 pont 1. hely Smetana Erika
   Pataki Bálint, Golda Márton  ORSZÁGOS DÖNTŐBE JUTOTT! Vörösháziné Kele Gabriella
      Eperjesi Tamás
 8. a, b Kakaóscsigák Kaszás Ágoston, Hornok Bendegúz 131 pont 3. hely Smetana Erika
   Hajduska Marcell, Szolnoky Gergő   Vörösháziné Kele Gabriella
      Eperjesi Tamás
      Zsohovszky Edit
 8. a Csillámpónik Horváth-Deli Júlia, Karsai Szófia 118 pont 11. hely Smetana Erika
   Barócs Liza, Király Linda   Vörösháziné Kele Gabriella
      Zsohovszky Edit

Bolyai Természettudományi Csapatverseny körzeti forduló
Február 8-án, pénteken sok-sok okos, intelligens gyerek vett részt iskolánkból a versenyen. Alsó tagozaton 17 csapat nevezett 65 gyerekkel, 
felső tagozaton pedig 24 csapat 94 tanulóval. Idén is remek eredmények születtek. A legjobbak:
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Január végén a Pest Megyei Rendőr-
főkapitányság Bűnmegelőzési Osztályának 
Ifjúságvédelmi kiemelt főelőadója három fon-
tos témában tartott foglalkozást felső tagoza- 
tos tanulóinknak, a rájuk leselkedő veszélyekről. 
Az ötödik osztályosoknak sok-sok példával 
az internethasználatról, az internetes kom-

munikációról és az internet használa-
tának veszélyeiről beszélt a százados asz- 
szony. A hatodikosok és a nyolcadikosok a 
szenvedélybetegségekről láttak megrázó kép-
sorokat. A hetedik évfolyam tanulói számára 
a saját tapasztalataira támaszkodva beszélt 
a bűnmegelőzésről. Mindegyik foglalkozás  

korosztályra szabott és megfelelően szug-
gesztív volt. Az előadó sikeresen bevonta és 
véleményalkotásra késztette tanulóinkat, akik 
nagyon sok kérdést tettek fel. 
Sajnos az influenzajárvány miatt két előadás 
elmaradt, de azokat márciusban meg fogjuk 
tartani.

Prevenciós foglalkozások tanulóink védelméért
Reindl Gyula igazgatóhelyettes

Idén január 31-én rendeztük meg a felső 
tagozaton a Kazinczy Ferencről elnevezett 
Szép magyar beszéd versenyt. A verseny  
2 részből áll: a résztvevőknek egy szaba-
don választott és egy kötelező 20-25 soros 
szöveget kellett felolvasniuk. A szöveg csak 
olyan XX.-XXI. századi, közlő prózai stílusban, 
irodalmi vagy igényes köznyelven megírt 
mű részlete lehetett, amely nem tartalmaz 
párbeszédet, régies, tájnyelvi vagy kevéssé 
ismert szavakat. A versenyzők értékelésekor 
a zsűri figyelembe vette, hogy a versenyzők 
mennyire értették a szöveget, meny- 
nyire volt pontos a szöveg tolmácso-

lása, milyen volt a tanuló hangkép-
zése, a hangsúlyozása, a szünettartása és  
mennyire követte a természetes beszédet. 
Nagyon sok szép szöveget hallhattunk, a  
gyerekek felkészültsége azonban már 
különböző volt.
Helyezettek:
5. évfolyam:
I. Papp Levente 5. b
II. Tuba Lídia 5. b
III. Tafferner Márton
6. évfolyam:
I. Beláz Lili 6. d
II. Tóth Mátyás 6. d
III. Berkesi Borisz 6. b
7. évfolyam:
I. Ilcsik Boglárka 7. a
II. Somorjai Dorka 7. a
III. Újvári Zoltán 7. b

A területi Szép magyar beszéd versenyen Papp 
Levente és Ilcsik Boglárka képviselte iskolánkat 
Budaörsön, ahol Boglárka a 7-8. évfolyamosok 
versenyében a dobogó második fokára állha-
tott. Gratulálunk neki!

Kazinczy-verseny 
a felső tagozaton
Hanula Krisztina tanár 

Már hagyomány, hogy minden évben ellátogatunk az osztállyal egy szín-
házi előadásra. Idén az Egri csillagok című darabot néztük meg a Nemzeti 
Színház és a Magyar Nemzeti Táncszínház közös előadásában.

Bár a színdarab közel három óra hosszat tartott, egy pillanatig sem volt 
unalmas. Az ötletes jelmezek, a táncos és énekes részek, az élőzene, 

valamint a színpadi lát-
vány változatossá tették az 
előadást. A fáklyák fénye, 
az egri vár ostroma és a 
robbanások szerintem jól  
visszaadták a regény han- 
gulatát.

Gárdonyi Géza ismert 
karakterei mellett a 
gyerekszereplők is nagyon 
tetszettek. Izgalmas lehet  
ilyen fiatalon színpadra 
állni.

Nekem nagy élmény volt az 
osztálytársaimmal együtt 
megnézni ezt az előadást. 
Hazafelé a buszon meg-
beszéltük a kedvenc jele-
neteinket.

Színházban jártunk
Bertalan Dóra 6.d osztályos tanuló
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Büszkeséggel tölt el bennünket, hogy Magyarországon egyedülálló 
a kiskorú lakosság száma a településen. Az összlakosság 26%-a 18 év 
alatti, és ez a szám évről-évre emelkedik. Ez a tendencia komoly felada-
tok elé állítja mind az Önkormányzat nevelési és oktatási intézményeit  
– bölcsőde, óvoda –, mind a már az Érdi Tankerületi Központ fenntar-
tásában és működtetésében levő általános iskolát.
Jelenleg 628 gyermek koptatja az iskola padjait és ezzel együtt az udvart 
is. Az iskola udvara rekonstrukcióra szorul, amit csak többlépcsős rendszer-
ben tudnak megvalósítani. Először egy nagy sikerű bál alapítványnak szánt 
felajánlásainak köszönhetően és a tankerület anyagi hozzájárulásával 
sikerült felújítani az iskolai játszóteret. A tavalyi évben a jótékonysági 
bál alapítványnak juttatott bevételét az udvar rendbetételére szeretnék 
fordítani. Mind a két bálon Kiszelné Mohos Katalin polgármester asszony 
nagy értékű felajánlással tette még vonzóbbá a részvételt ebben az ügy-
ben, szerencsére sokakkal egyetemben.
Fehér Imrével az iskola igazgatójával beszélgettem a tervekről, 
elképzelésekről, pályázatokról.

Mik a legfontosabb tervek erre az évre?
– A tavalyi jótékonysági bál bevételéből szeretnénk elkezdeni az iskola 
kertjének átalakítását. A tájépítész hallgatók által elkészített tervekből – a 
nekünk leginkább tetsző elemeket lépésenként szeretnénk megvalósítani. 
Az első és legfontosabb lépés a hátsó kapuhoz vezető járda és a kazánház 
mögötti terület térkővel való burkolása. Ehhez a Francia Iskolától kaptunk 
valamennyi térkövet, de ez nem lesz elég a teljes területre. A járda kialakí-
tásához szükség van tereprendezésre és a szegélykövek elhelyezésére, 
alap készítésére és a térkövek lerakására. A pár évvel ezelőtti kertépítő 
program sikerén felbuzdulva szeretnénk idén is a szülők segítségét kérni. 
Várjuk minden olyan szülő jelentkezését, aki géppel vagy puszta kézzel 
segíteni tudja a kert szépülését. A rendezés pontos forgatókönyvét több 
vállalkozó és szülő bevonásával készítjük el.

Van-e más tervetek, amihez szükséges a szülői összefogás?
– Igen, tele vagyunk tervekkel. Szeretnénk a főbejárat melletti aszfalt-felü- 
letre ügyességi játékokat festeni – ugróiskola, ügyességi pályák, stb. Elin-
dultunk az Agrárminisztérium által kiírt Iskolakert pályázaton, amelynek 
keretén belül egy 40 m2-es haszonkertet szerettünk volna megvalósítani. 
Sajnos a pályázatunk nem nyert, de már többen felajánlották segítségüket 
a megvalósításban, így a NATE szakmai támogatásával és a szülők segítsé-
gével reméljük ez is megvalósulhat.

Vannak-e egyéb olyan pályázatok, amin az iskola indult?
– Minden évben – így idén is elindultunk a Decathlon tornaterem és sport-
pálya felújítási pályázatán. Idén egy többcélú sportpályára pályáztunk, 
amit a tornacsarnok és a sportsátor közé tervezünk. Ennek a pályázatnak 
még nem tudjuk az eredményét, de reménykedünk a sikerben.
Igaz ez nem a sport és a kert témájában került beadásra, de az Önkormány- 
zat indult egy pályázaton, amelynek segítségével számos érdekes  
programot tudnánk megvalósítani. A pályázat kedvezményezettje az isko-
la lenne. Olyan tehetséggondozó programok megvalósítására kerülhetne 
sor, amelyben a település többi intézményét, az óvodát és az Öregiskolát 
is be lehetne vonni. Ez egy hosszútávú program, mely 3 éven keresztül 
segítené a pedagógusok munkáját a tehetséggondozásban, a gyerekeket 
fejlesztené, a településen pedig tovább mélyítené az intézmények közötti 
kapcsolatrendszert is.
Az iskola épületének a bővítését is szeretnénk napirenden tartani.  
A tervek készen vannak, az engedélyek rendelkezésünkre állnak évek 
óta, az Önkormányzat jóvoltából. Ha megvalósulhatna, akkor bővülne a 
főépület, elkészülhetne egy nagyobb aula, akadálymentes lenne az épület, 

végre lenne portaszolgálat, a legjobban várt négy új tanterem is a ren-
delkezésünkre állhatna. Bizakodók vagyunk, hiszen az Önkormányzat és 
az Érdi Tankerületi Központ ilyen irányú céljai egyeznek ebben a témában 
is. Ebben a tanévben megvalósult az egyik épületszárny tetőborításának, 
szigetelésének és ablakainak a teljes cseréje is. Reménykedünk a további 
felújításokban, együttműködésekben és sikeres projektekben is.
Szerencsére már megnyert pályázatról is beszámolhatunk. Az idei tanév-
ben is indultunk az Emberi Erőforrások Minisztériuma megbízásából az 
Emberi Erőforrás Támogatáskezelő által Tanulmányi kirándulás hete-
dikeseknek címmel kiírt pályázaton, melynek célja a külhoni magyarsággal 
kapcsolatos ismeretek bővítése. Idén a hetedik évfolyam diákjai utaznak 
a Felvidékre 100%-os állami támogatásból. 2019. június 8-11-e között is-
merkednek tanulóink a Felvidék kulturális és természeti kincseivel.

Ezúton szeretnénk megköszönni a szülőknek és az ISzSz-nek (Iskolai 
Szülői Szervezet), hogy figyelik a különböző pályázati lehetőségeket és 
kérjük, a jövőben is értesítsék az iskolát, ha bármi számunkra érdekes 
lehetőséget látnak. A közös kertépítő program pontos dátumát hama-
rosan közzétesszük.

Álmok, tervek, elképzelések –  
azaz mit tervez a Nagykovácsi Általános Iskola az idei évre?

Szemesy Barbara

Februárban immáron a 86. „Az én pódiumom" estének örvendhettek a 
nagykovácsiak. Az est vendégét, Hajdú Klári nénit, a mára hófehérhajúvá, 
törékennyé vált asszonyt, a Rákóczi utca, – ahogy ő hívja Jenei utca – 
környékén mindenki ismeri. Klári néni kosarában, szatyrában mindig 
akad valami házi, valami saját: gomba, friss sütemény, éppen leszedett 
gyümölcs, most kisült töpörtyű, egy kis hecsedli, birsalma attól függ ép-
pen honnan jön, otthonról, az erdőből, a városból. Ebből aztán mindenki 
kaphat is, kóstolhat is, és amiből sosem fogy ki: az az érdeklődés, a fi-
gyelem más iránt és a jó szó. 

Klári néni 1933-ban Andódon született. Családját szülőhelyéről elűzték, 
1947-ben Nagykovácsiba érkezett a család, ezt a falut jelölték ki lak- 
helyként számukra. Ezekről az időkről is mesélt Klári néni, történetei által 
eleven történelemként rajzolódik ki egy nehéz, dolgos élet, ráadásként 
filmfelvételről megismerhettük Klári néni gyűjteményét is. Az est 
műsorvezetője Furulyás Katalin helytörténeti könyvtárosunk volt, aki Szo-
molányi Attilát a Pódium estek ötletgazdáját és fáradhatatlan motorját 
helyettesíti Attila betegsége alatt. Ez úton is kívánunk minél gyorsabb 
felépülést Szomolányi Attilának remélve, hogy hamarosan újra elfoglalja 
házigazda helyét a Pódiumon. 

86. Pódium
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„Lehet rosszul játszani, de lélektelenül soha! Van úgy, hogy az embernek 
rossz napja van és a pályán semmi nem sikerül. Nem számít, a lényeg 
az, hogy lássák rajtad az emberek, hogy megszakadsz a klubért, a 
szurkolókért és akkor a vereség is meg van bocsátva. Ilyen egyszerű...!” 

Ezeket a sorokat Simon Tibortól, legendás Fradi, és válogatott labdarúgótól 
vettük kölcsön... maximálisan találó a most zajló középszakaszra...

Első idei kézilabda mérkőzésünkön sajnos beleszaladtunk egy nem várt 
vereségbe. Talán elrettentett bennünket, hogy az ellenfelünk jó 1 fejjel 
alacsonyabb volt, és nem mertünk úgy védekezni, ahogyan azt kellett 
volna, mert féltünk attól, hogy sérülést okozunk. Ezt pedig semmiképp 
sem szerettük volna.

A Dömsödön játszott második meccsnek már valamelyest felbátorodva 
kezdtünk neki. A tabellát vezető Treff07 ellen olyan csapatok szenvedtek 
eddig vereséget, akik a kisujjukból játsszák a kézilabdát. Mindenáron 
meg akartuk mutatni, hogy bizony felvesszük a kesztyűt. Egy végtelenül 
kiegyenlített, igazán motiváló és izgalmas meccset sikerült játszanunk 

az ellenfelünkkel. Folya- 
matos adok-kapok ment 
a pályán, végig fej-
fej mellett haladtunk.  
Látva elszántságunkat 
olyan szülők is szurkoltak 
nekünk, akik más csa- 
pattal érkeztek...
Szó szerint megsza- 
kadtunk! A srácok 
szárnyaltak, taktikusak 
voltak, megmutatták azt 
az oldalukat, ami eddig 
sokszor rejtve maradt... 
Elképesztő fizikai erőt 
hoztak ki magukból, 
melynek az eredménye 
is meglett: 23-23-as  
döntetlen a listavezető- 
vel szemben!

Büszke vagyok a csapatra és a fiúkra, mert ez valóban 
ember feletti teljesítmény volt!

Kézilabda beszámoló
Hajóssy Réka utánpótlás edző

Csapatainkkal min- 
den téli focilehető- 
séget kihasználva 
részt vettünk mind  
a téli Bozsik terem- 
tornákon, mind a 
Szövetség szerve- 
zésében a futsal- 
bajnokság soro- 
zatában. A műfűves 
teremtornákon rit- 
kán találtunk le- 
győzőre, sokszor 
gólzáporos győ- 
zelmeket aratva. A 
futsalban viszont 
– ahogy mondani 
szokták – U13-as 

korosztályban nagyon ránk járt a rúd, az összes fordulóban betegségek, 
utazások, felvételik miatt nagyon tartalékosan, általában csere nélkül 
tudtunk kiállni, így nagy eredményeket nem is vártunk magunktól, de 
így is általában szoros, izgalmas mérkőzéseket játszottunk, megnehezítve 
ellenfeleink dolgát. Küzdenitudásból jelesre vizsgáztak a srácok, 
maximálisan kitettek magukért, pedig kapus és meghatározó játékosaink 
nélkül játszottuk le mérkőzéseinket...
Le a kalappal a csapat előtt! 

Herold István
utánpótlás edző

A Nagykovácsi Sólymok U11-es fiai közül néhányan a második, de sokan az 
első U9-ből tett kirándulásukat tették a futsal irányába.
A félénk kezdés után erőre kaptak a srácok, és végül a középmezőnyben 

zártuk a bajnokságot 10 meccsen 21 gólt lőve, hatalmasakat harcolva, 
igazi csapattá (Nagy)kovácsolódva. 
Szerettük ezt a telet, mert így sok alkalmunk volt játszva fejlődni, új 
csapatokkal megismerkedni, alkalmanként tanulni a jobbaktól... de a focit, 
a kedvenc játékunkat kint az igazi játszani! A Sólyomfiókák már nagyon 
várják, hogy megjöjjön az igazi tavasz, vele a füves pályás edzések, 
meccsek hangulata...

Kováts Szabolcs
utánpótlás edző

Nagykovácsi Sólymok SE
20/4390111
Szívvel, ésszel, szenvedéllyel!
Facebook: Nagykovácsi Sólymok

„Összekovácsolódva”
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Nagycsoportos óvodásainkat és szüleiket 
január-február hónapban az iskolaválasztás, 
illetve az óvoda vagy iskola kérdés eldöntése 
foglalkoztatja leginkább. A törvény lehetőséget 
ad arra, hogy a gyermek –aki 2013. január 1. és 
augusztus 31. között született –, vizsgálat nélkül 
szülői döntés alapján még egy évig óvodás 
maradjon. A döntés meghozatalakor érdemes 
számba venni azt, hogy egy osztályon belül 
előfordulhat 6 és 8 éves gyermek is. Abban az 
esetben, ha az Óvoda és a szülő véleménye 
eltérő, lehetőség van a Nevelési Tanácsadó 
iskolaérettségi vizsgálatát kérni. Ebben a 
vívódásban igyekszik Óvodánk segíteni a 
Dinamikus Fejlődésvizsgáló Rendszer (DIFER) 
alkalmazásával.
Az idei évben 150 tanköteles korú gyermek 
vizsgálatát végeztem el, attól függetlenül, 
hogy kezdi-e az iskolát szeptemberben 
vagy sem. A teszt feladatai az eredményes 
iskolakezdéshez szükséges alapkészségeket 
vizsgálják. Az írásmozgás-koordináció során 
előfordult iránytévesztés. Ebben az esetben 
a későbbi diszlexia elkerülése érdekében 

javaslom a térbeli tájékozódás gyakorlását a 
mindennapi életben. (Pl. Az ismerős útvonalon 
haladva a gyermek diktálja a haladási irányt.) 
Természetesen ennek alapja a saját test 
biztos ismerete. (Melyik a jobb kezem?) 
Gyakori hiba még a helytelen ceruzafogás, 
amely folyamatos javítást igényel. A vastag, 
háromszögletű ceruza felel meg leginkább a 
kézfelépítésüknek. 
Az elemi számolás nehézsége esetén fontos 
a térbeli és időbeli tájékozódás, a több-
kevesebb-ugyanannyi, valamint a számlálásnál 
a mozdulat-beszéd szinkronja. (Azt mutassa, 
amit mond.) Örvendetes, hogy több gyermek 
kimagasló matematikai készséggel rendelke- 
zik, melyet jeleztem a szülőknek, hisz a tehet- 
ség-igéretek kibontakoztatása fontos felada- 
tunk. A tapasztalati következetés, az 
összefüggés-megértés a gyermek gondol- 
kodásáról tájékoztatnak. Az óvodai fejlesztés 
során cél, hogy a gyermek teljes érzékelő 
apparátusa birtokában legyen. (Védőnőink 
különös figyelmet fordítanak ezekre a 
státuszvizsgálatok során.) Könnyen belátható, 

ha valakinek életkor alatti a beszédhanghallá- 
sa, akkor bajban lesz a szóbeliségen alapuló 
oktatásban, nehezen lesz sikeres az olvasásban 
és a helyesírásban. Ilyenkor fontos az orvosi 
és pedagógiai kivizsgálás. Sokat segíthetnek 
az anyanyelvi játékok, melyeket akár 
várakozás, akár utazás során is játszhatunk. 
(Pl.: szókígyó, robot beszéd...) A beszédkész- 
ség fejlesztésére természetesen legjobb 
módszer a gyermekeinkkel folytatott szemtől 
szembeni beszélgetés. A legmegnyugtatóbb 
a kiegyenlített és életkornak megfelelő 
teljesítmény. De a teljesítménynél is fontosabb 
az oktathatóság. Vagyis a munkához való 
viszony, a feladattartás, kitartás, monotónia-
tűrés, a koncentráció, a motiváció, vagyis a 
vágy a feladatok megoldására. Az óvónőkkel 
és a szülőkkel történt megbeszélés alapján 
elmondható, hogy ez a fejlődésvizsgáló 
rendszer reális „fényképet” készít gyer- 
mekinkről. Tapasztalatom szerint a leg- 
kritikusabb terület mégis a kudarctűrés. Adott 
esetben 30 gyermek előtt kell tudni felvállalni 
a véleményt, a tévedést. Sokat segíthetünk 
gyermekünknek, ha mintát adva beszélünk 
saját problémamegoldó működésünkről. 
Fontos még ilyen kis korban megtanulni, hogy 
nem minden úgy van, ahogy mi szeretnénk, 
de azért nem adjuk fel. Meg kellene tanulni 
küzdeni, erőfeszítést tenni azért, hogy boldog 
és elégedett felnőtté váljanak.

Menni vagy maradni,  
iskola vagy óvoda? 
Vekerdi Mónika fejlesztő gyógypedagógus

Idén is a bebújást választottuk. Bebújtunk a Szemlő-hegyi-barlang zeg-
zugos termeibe, folyosóira. A Mária-teremtől szűk járatokon keresztül 
a gyerekek kezdeményezésére a „száz liba egy sorban” című dalt vígan 
énekelve jutottunk el a barlang mélyéig, ahol lágy zenét hallgattunk a 
„vasorrú bába” közvetlen közelében. Innen már biztos léptekkel halad-
tunk visszafele, egészen a „jegesmedvékig”, ahol letesztelhettük, hogy 
a barlangi világítást nélkülözve, meddig bírjuk a teljes sötétséget. A bá-
torságpróbát Kiss Benedek: Számoló mese című költeményével álltuk ki, 
melynek segítségével 5-ig számoltunk, végül fényt varázsoltunk.
A felszínre kiérve a bemutató terem felé siettek a gyerekek, ahol kíván- 
csian próbálták ki átférnek-e a barlangban található „tű foka” nevű szűk 
átjáró másolatán. A legizgalmasabb játéknak mégis az bizonyult, amikor 
egy barlangászkötélen egymást húzhatták föl Málnásaink, a mélységből 
a magasságba.
Sokadik éve járunk a barlangba, és minden alkalommal új élmények-
kel gazdagodhatunk, bölcs és kreatív túravezetőinknek köszönhetően. 
Idén azonban a mi óvodásaink is meglepetést szereztek kis mondókás 
műsorukkal, melyet a látogatóközönség hatalmas tapssal jutalmazott. 

1Weöres Sándor: A medve töprengése

„Kibújás vagy bebújás?”1

Radványi Rita és Lukátsyné Andruskó Diana  
óvodapedagógusok Málna csoport

Gyertek el az újrahasznosított játszóházunkba... 
 játszatok hasznosan újra!

 
Április 26-án pénteken du. 16.00 
órától ismét megnyitja kapuit az 
Újrahasznosított Játszóház a Dózsa 
György utcai óvoda tornatermé-
ben.
Míg szüleitek a bolhapiac kínála-
tából csemegéznek, addig Ti ki- 
próbálhatjátok az óvónők és a 
szülők által hulladékból készített 
játékeszközöket.

A belépő egy zöldség vagy virágpalánta,  
melyet a helyszínen is megvásárolhattok.

Mindennek adunk még egy esélyt!
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Minden hónapban eljön egy este, ami csak a szülőkről szól. Egy este, 
amikor az „otthoni műszakból" kiszakadva összejövünk és beszélgetünk. 
Ezek az alkalmak a Szülői Szerdák a kaszáló utcai óvoda Sószobájában. 
Kényelmes babzsákfotelekbe helyezkedve, forró teát kortyolva érintjük 
a gyereknevelés fontos témáit, és még a legkomolyabb, legnehezebb 
kérdéseket is jó hangulatban tudjuk megtárgyalni. Ez az egymást segítő, 
támogató légkör erőt ad, és mindenki feltöltődve tér haza a családjához. 
Eddigi témáink között szerepelt például a testvérkapcsolat, a határok 
fontossága, a digitális világ, a gyász, vagy a szülő-gyerek kommunikáció 
sajátosságai. 
Márciusban – közkívánatra – a felvilágosításról lesz szó. Kényes dolog, 
mégis nagyon fontos beszélni róla, hiszen a gyerekeknek támpontokra és 
információkra van szüksége erről is.

A program időpontja: 2019. március 27. 17:00

Szeretettel várok mindenkit! 

Szülői Szerda
Czecz Fruzsina, pszichológus

NAGYKOVÁCSI ÓVODÁSOKÉRT  
ÓVODAI ALAPÍTVÁNY

2094. Nagykovácsi, Dózsa György utca 39.
Adószám: 18660331-1-13

Tisztelt Szülők, Támogatók, Érdeklődők!
A Nagykovácsi Kispatak Óvoda közösségünk egyik olyan 
intézménye, amivel mindenki aki Nagykovácsiban lakik 
ilyen-olyan módon, közvetlenül vagy közvetetten kapcso-
latba kerül, ha másképp nem a szomszédba biztos lakik 
egy gyermek, aki óvodás, vagy aki volt, és aki lesz. Min-
den itt dolgozó Óvodapedagógus nagy felelőssége, hogy 
gyümölcsöző érték legyen munkájuk eredménye. Aminek 
elengedhetetlen feltétele a szülőkkel való együttműködés, 
egy speciális szövetség.
Azt gondolom, ennek a szövetségnek közös pontja, ami-
ben mindenki egyetért, hogy a gyermekeket boldognak 
akarjuk látni, állandó mosolyt szeretnénk látni arcukon, a 
legjobbat akarjuk számukra adni.
A Nagykovácsi Óvodásokért Óvodai Alapítvány azért 
jött létre, hogy ezt a célt támogatni tudja, hogy az óvodai 
nevelő munka minél inkább minőségi legyen, több pluszt 
tudjon adni, mint azt az adott önkormányzati keretek 
lehetővé tesznek.
A minőségi, színes, változatos foglalkozások, programok 
úgy tudnak megvalósulni, ha Önök ebben segítséget 
tudnak nyújtani. Kérjük, támogassa alapítványunkat az  
SzJA-ból felajánlható 1%-os rendelkezéssel, vagy a szám-
laszámra befizettet adománnyal.

1 Gyermek 8-hoz = 1% felajánlás
NAGYKOVÁCSI ÓVODÁSOKÉRT  

ÓVODAI ALAPÍTVÁNY
Adószám: 

18660331-1-13

Egyéni támogatáshoz Számlaszám:
65700086-10116618

Köszönjük a támogatást! 
Gyermekek mosolyáért!

Üdvözlettel:
Ledács Kiss Miklós
Kuratórium elnöke
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Szeptemberben két kínai származású kis- 
gyermekkel bővült a Diófások családja.
Kíváncsian és érdeklődve vártuk más kultúrájú 
kislányok érkezését. A nyelvi nehézségek miatt 

a befogadásuk, a csoport életébe tovább 
tartott.
Szeretettel, sok türelemmel, sokszor actyvi- 
tizve, mutogatva próbáltuk kitalálni közö- 

sen mit szeretnének mondani, mutatni ne- 
künk. 
A jobb megismerésük érdekében elterveztük, 
hogy közösen megünnepeljük a kínai 
Holdújévet. Ebben nagy segítséget nyújtottak 
a kislányok szülei. Így új ismereteket sze- 
rezhettünk hagyományaikról, kínai szoká- 
saikról. Kreatív papír díszekkel segítették a 
termünk dekorálását. A gyerekek is nagyon 
készültek, ragasztottunk kínai lampionokat, 
sárkányokat, disznókat. Készültek kínai dobok, 
amikkel a rossz szellemeket űzik el. Kaptunk 
házi áldást az ajtónkra, ami a jót bevonzva 
teszi sikeresé és boldoggá a 2019-es évünket. 
Játszottunk rizzsel különböző szenzoros, 
írás előkészítő feladatokat. Megismertük a 
írásmódjukat, egy kicsit gyakorolhattuk a 
mandarin nyelvet is. Tradicionális ünnepi 
ételüket is megkóstolhattuk (húsos táska), 
amit együtt készíthettünk el. Egy ppt és egy 
tolmács segítségével betekintést nyerhettünk 
szinte egész országukba, kultúrájukba, 
földrajzi fekvéséről, hagyományaikról, amit az 
óvoda digitális tábláján a Bodza csoportban 
nézhettünk meg.
A 2019-es év a kínai kultúrában, a kínai 
asztrológiában gyökeredző sok ezer éves 
ezoterikus hagyomány szerint a Disznó éve.
Ma már ebben a multikulturális világban 
nagyon fontos, hogy jobban megismerjük 
a velünk egy közösségben élő kultúrákat és 
hagyományokat, ezzel téve gyermekeinket 
befogadóbbá, toleránsabbá egyre színesebb 
világunkban.

Multikulturális integráció  
a Nagykovácsi Kispatak Óvodában
Molnárné Váradi Erzsébet óvodapedagógus, Diófa csoport

Mikor van a háziorvosi rendelőben ingyenes vérvételre lehető- 
ség? 

A Biofocus Bt.-vel kötött szerződés alapján a laboratóriumi vizsgála-
tokhoz szükséges mintavétel minden hétfőn 7-9, valamint kedden 
8-10 óra között történik. Előzetes telefonos bejelentkezés és beutaló 
szükséges hozzá. 

Gyakran ismételt  
kérdések (GYIK)
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2019. március 18. 18:30-kor ÖKOFILM Klub az Öregiskolában: 
„Mit aratunk jövőre?”
Marie-Monique Robina francia filmrendező 50 perces dokumentumfilm-
jét 2012-ben mutatták be. A világ különböző részeiről számos sikeres 
agro-ökológiai kezdeményezést mutat be, érveket sorakoztat fel mel-
lette, de megszólaltat olyanokat is, akik továbbra is a monokultúrát al-
kalmazzák. Elgondolkodtató ezeket összevetni. Az agro-ökológia az ipari 
mezőgazdasággal szemben, nem kívülről behozott anyagokra és energiára 
támaszkodó monokultúrákra épül (külső energia bevitel, növényvédő  
szerek, műtrágyák stb.). A nem fenntartható termesztési módszerek fel- 
gyorsítják a klímaváltozást, a talaj romlását és kimerítik az ivóvíz tar-
talékokat, azaz hosszú távon veszélyeztetik a világ élelmiszerellátását.

Március 18–24. Te szedd akció! Nagykovácsiban
Ehhez az önkormányzattal közösen szervezett akcióhoz kapcsolódik az 
alábbi kis mese, melyet Mészáros Áron 4. osztályos sokorópátkai tanuló írt. 
Az összes mesét tartalmazó Dimbes-dombos Sokoró című füzetet a Pan-
nontáj-Sokoró Natúrpark adta ki. Ehhez kapcsolódva a NATE rajzpályáza-
tot hirdet általános korú gyerekeknek. Arra kérjük őket, hogy mutassák 
be, hogy ők hogyan látják környezetünk elszemetelését. A legjobb alko-
tásokat díjjal jutalmazzuk. A részleteket a honlapunkon (nate.hu), illetve 
plakátokon tesszük közzé.

A flakonok támadása
Misiék hétvégén a Bakonyban kirándultak. Nagyon jó volt az idő, sokat 
túráztak. Hazafelé a gyerekek az autóban el is aludtak. Misi egy üres üdítős 
flakont szorongatott. Gondolta, lehúzza egy kicsit az autó ablakát, és ki-
dobja. A gondolatot tett nem követte, mert már aludt is tovább.
– Jaj, jaj, jaj, pont a fejemre estél! – jajgatott egy ásványvizes flakon.
– Bocsánat, bocsánat, de engem egy kisfiú dobott ki a kocsi ablakán, és a 
szél repített ide.
– Mit gondolsz, mi hogy kerültünk ide? – kérdezték a többiek.
– Engem a túrázók dobtak el! – panaszolta az egyik.
– Egy három éves kisfiú hajított ide! – szomorkodott a másik.
– Igen, és rögtön össze is lapítottál! – jajongott egy fémdoboz.
– Én egy lovas kocsiról repültem ide – siránkozott egy ásványvizes üveg.
– Mi mindannyian az emberek hanyagsága miatt kerültünk ide – össze-
gezte a fémdoboz. – Nézz csak szét, ameddig ellátsz, tele az árok, az út 
széle szeméttel. Némelyikünk már olyan mélyre került a sárban, hogy alig 
hallatszik a hangja a felszínre.
– Ez borzasztó! Valamit tennünk kellene! – méltatlankodtak.
– Ezt mondom már egy éve! De rám senki se hallgat, mert én vagyok  
legalul – sóhajtozott az ásványvizes. – Nincs más megoldás, forduljunk az 
emberek ellen. Ezennel meghirdetem a Flakonok támadását!
Hát ugyancsak meglepődtek a többiek. Hogy lehet ezt végrehajtani? Nem 
hiába volt az ásványvizesnek a legrosszabb helye, neki már kész terve volt! 
– Négyesével felsorakozunk, a házak ajtajába állunk, és addig nem mozdu-
lunk, míg a szelektív gyűjtőbe el nem visznek bennünket! 
– De honnan fogják tudni az emberek, mit szeretnénk tőlük? Hogyan 
értetjük meg magunkat velük? – akadékoskodott egy fémdoboz.
– Hát velem! – zizegtette meg magát egy sűrűn teleírt papírlap. – Én is 
egy autóból kerültem ide, el sem olvastak, pedig azért nyomtattak, hogy 
felhívják az emberek figyelmét arra, hogy a hulladékot szétválogatva 
gyűjtsék és helyezzék el a megfelelő helyre. Több ilyen szórólap is hever itt.
– Nagyon jó! Viszünk magunkkal téged és a társaidat, így már tudni fogják, 
mit akarunk elérni – örült meg az ásványvizes flakon.
Így is történt. A flakonok elindultak a faluba, minden ház ajtaját elfoglal-
ták. Reggel aztán volt nagy riadalom az emberek körében! Nem tudták el- 
hagyni a házaikat, a felnőttek nem tudtak munkába indulni, a gyerekek 
pedig nem mentek óvodába, iskolába.
A falu lakosai telefonon tartották egymással a kapcsolatot, azon töprengtek, 
mit tegyenek? A falu legidősebb embere, akinek már nagyon vastag  
szemüvege volt, elolvasta a papírlapot. Szólt a legkisebb unokájának, hogy 
nézze, itt valami szelektív gyűjtésről írnak. A kisunoka azonnal tudta, miről 
van szó, hiszen előző héten az oviban éppen erről beszélgettek, és el is 
sétáltak a szelektív hulladékgyűjtőhöz, ahol az óvó néni segítségével szét-
válogatták a odavitt hulladékot.
A család összedugta a fejét, és rájöttek a megoldásra a kisunoka segít-
ségével. Gyorsan szemeteszsákot ragadtak, és a flakonok, üvegek, fém-
dobozok, papírlapok szétválogatva kerültek a zsákokba. Szóltak a szom-

szédoknak is, hogy ők is csatlakozzanak a gyűjtéshez, válogatáshoz. A falu 
összes lakója kivette részét a munkából. Az összes hulladék zsákba került, 
megtisztították a környéket.
Ilyen támadásról – ahol mindenki győztes lett –, még a legöregebb lakos 
sem tudott!
– Fiúk! Hazaértünk! – szólt anya.
Misi még akkor is a kezében szorongatta a flakont. Mikor kiszállt a ko- 
csiból, első útja a szemeteshez vezetett. Mosolyogva nézett a bejárat felé, 
nem volt ott egy flakon sem. Örökre megtanulta, hogy a szemétnek a 
hulladékgyűjtőben van a helye.

NATE Esték 17.

mottó:
 „Az intelligens ember nem szemetel a többieknek pedig tilos!”

A jó idő beköszöntével Nagykovácsiból és Budapestről is egyre többen 
keresik fel a településünket övező gyönyörű hegyvidéket. Sajnálatosan 
sokan tényleg csak „ki-rándulnak” és nem turistaként viselkednek a ter-
mészetben.
Meg kellene értenünk végre és gyermekeinkkel is tudatosítani kellene, 
hogy az eldobált szemét súlyosan károsítja környezetünket, és különö- 
sen erdőinket. Amint az köztudott a mindennapi életünk során használt 
műanyagok bomlási ideje több száz év, tehát napjainkra bomlana le  
– már ha akkor lett volna – a török janicsárok által eldobott PET palack.  
Egy turista számára evidencia, hogy amit bevisz az erdőbe azt ki is hozza 
– és ez vonatkozik pl. a papírzsebkendőre is – sajnos a fotó alapján úgy 
tűnik sokan nem így viselkednek.  
A képen látható „gyűjtemény” a Kutyahegy, Nagyszénás oldalából 
„származik”, a kék kereszt – kék – piros jelzések mindössze 4 km-es 
szakaszáról. Jól láthatóan ezek mind műanyag, illetve fém tartalmú cso-
magolóanyagok, tehát komposztálódásukra esély sincsen.    
Kérem vigyázzunk környezetünkre, ne szemeteljünk, de ha az erdőben 
mégis látunk eldobott szemetet szedjük fel, és hozzuk le egy kukába, 
vagy közterületi szemétgyűjtőbe, sőt ha nem vagyunk restek haza is vi-
hetjük, hiszen a házhoz menő szelektív hulladékgyűjtés biztosítja a ne-
hezen lebomló anyagok újra hasznosítását is. Éljünk a lehetőséggel!

Nagykovácsiban is 
megkezdődött  
a kirándulószezon! 
Györgyi Zoltán főépítész
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ÖREGISKOLA KÖZÖSSÉGI HÁZ és KÖNYVTÁR
Könyvtár nyitvatartás: Hétfő: 12–19; Kedd: 10–18; Szerda: zárva; Csütörtök: 12–18; Péntek: 10–18; Szombat: zárva
Intézményvezető: Diószeghy Tünde
2094 Nagykovácsi, Kossuth L. u. 78. • Tel.: 06/26 356-362 • 
e-mail: konyvtar@nagykovacsi.hu; kozossegihaz@nagykovacsi.hu
Honlap: oregiskola.nagykovacsi.hu

Új könyveinkből ajánljuk
Magyar Judit

Isabel Allende: A japán szerető
A nyolcvanon túl járó Alma valakitől rendszeresen kap levelet, kísérőül 
hozzá három szál gardéniát, gyakran kocsiba ül, elutazik néhány napra, 
mintha titkos találkára menne.
Különleges szerelmi történettel és két nő finoman megrajzolt portréjával 
lepi meg olvasóit a chilei Isabel Allende. A tőle megszokott derűvel és 
bölcs iróniával elmélkedik sorsról, életről, mulasztásokról, és arról, hogy 
legalább próbáljuk meg pótolni, ami még pótolható.

Rodica Doehnert: Hotel Sacher (krimi)
A fiatal özvegyre, Anna Sacherre marad a bécsi Hotel Sacher irányítása 
(mely nevét a legendás tortáról kapta), és ő zseniális érzékkel találja 
fel magát e szokatlan kihívásban. Francia bullterrierjei és szivarjai tár-
saságában személyesen felügyeli vállalkozását, állandóan a vendégek és 
alkalmazottai közt forogva. Kedvenc mondása: „Az úr ebben a házban én 
vagyok.” Az arisztokrácia titkos légyottjai és a politikai, gazdasági elit ked-
velt helyszínén egy rejtélyes bűnügy is borzolja a kedélyeket, miközben 
megelevenednek az Osztrák-Magyar Monarchia aranykorának végnapjai.

Kosztolányi Ádám: Keserű nevetés – Összegyűjtött írások
Kosztolányi Ádám, annak ellenére, hogy az apa, Kosztolányi Dezső árnyé-
ka élete végéig ránehezedett, értékes és jelentős életművet hozott létre, 
melyet tartalmaz ez a kötet: portréit, naplójegyzeteit, tanulmányait, cik-
keit, kritikáit, lektori jelentéseit, hozzászólásait mások cikkeihez és vers-
fordításait. Érdeklődik a lélektan iránt, a psziché és a nyelv összefüggéseit 
vizsgálja, foglalkoztatta a grafológia is. Cikkeit, esszéit elsősorban filozó-
fiai témában írta, 1938–1946 között a kortárs irodalom hivatásos olvasója: 
a Révai Kiadó lektora volt. 

Márai kínálatunkból
G. Furulyás Katalin

1989. február 21-én, harminc éve halt meg 
Márai Sándor, író. 

„Soha nem fogom elfelejteni, harminc évvel 
ezelőtt épp ebédeltünk amikor a rádióban 
bemondták, hogy meghalt Márai. Apám 
arca eltorzult, felállt, kikapcsolta a rádiót, az-
tán visszajött az asztalhoz, vigyázzban állva 
mély megrendüléssel elmondta elejétől 
végéig a Halotti beszédet.” – írta emlékező 
bejegyzésében Dragomán György. 
„Nagyon sok minden volt akkor ebben 
a gesztusban, egyszer majd megírom 
hosszabban is.” Várjuk a hosszabb verziót 
Dragomántól, addig is összegyűjtöttük, mit 

olvashatunk Márai Sándortól a könyvtári kínálatból. 

Olvasóink az alábbi Márai-köteteket kölcsönözhetik könyvtárunkból:
A gyertyák csonkig égnek; A négy évszak; A szegények iskolája; Amerikai 
délibáb; Ami a Naplóból kimaradt, 1949; Az igazi; Judit...és az utóhang; 
Bébi vagy Az első szerelem; A nővér; Béke Ithakában; Boroskönyv; 
Bölcsességek januártól decemberig; Csutora; Erősítő; Európa elrablása; 
Fedőneve: Ulysses; Föld, föld!...- Emlékezések; Füves könyv; Hallgatni 
akartam; Halotti beszéd; Írók, költők, irodalom; Itália életérzés; Jelvény 
és jelentés – Utóhang – Sereghajtók; Kabala; Kassai őrjárat; Lomha ka-
land: kötetben meg nem jelent elbeszélések; Lukrétia fia: kötetben 
meg nem jelent elbeszélések; Mágia; Műsoron kívül; Napló, 1943-1944; 
Összegyűjtött versek; Panaszkönyv: Medvetánc; San Gennaro vére; Sirály; 
Szindbád hazamegy; Válás Budán; Vendégjáték Bolzanóban

Kölcsönözhető hangoskönyvek: A gyertyák csonkig égnek; Ég és Föld; 
Füves könyv; Válás Budán; Szeress egészen mellékesen és szelíden;  
Kabala 2.; Rómában történt valami; Harminc ezüstpénz; Eszter hagyatéka 

Könyvválogatás
Tandori Dezső

Könyvválogatásunkkal Tandori Dezsőre emlékeztünk. A költő, műfordító 
nyolcvanéves korában halt meg, 2019. február 13-án. Gazdag életművébe 
nagy klasszikusok fordítása, próza, versek, krimi, sci-fi, sőt még hallga-
tások, madarai közé való visszavonulás is belefért. Jellegzetes sapkás 
alakja mostantól az irodalomtörténet része. 
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Március 7. csütörtök 18.00
Boldogsághorgolás. Fekete Andrea kiállításának megnyitója.
A tárlat március 7–9. között látogatható.

Március 9. szombat 9.00–13.00
A könyvtár délelőtt nyitva tart

Március 9. szombat 9.00–12.00
Boldogsághorgolás workshop Fekete Andreával

Március 10. vasárnap 9.00 III. Nagykovácsi asztalitenisz bajnokság
Szervező: K. Kriesch György (26-355-822, 30/9863526)

Március 11. 19.00 - Az én pódiumom
A 87. Pódiumon: Daily Nagykovácsi. A beszélgetést vezeti:  
G. Furulyás Katalin helyismereti könyvtáros, művelődéskutató

Március 15. 9.00 Ünnepi megemlékezés az 1848–49-es  
szabadságharc hőseinek tiszteletére
Ünnepi műsor a Nagykovácsi Általános Iskolában a Nagykovácsi Kispa-
tak Óvoda Katica csoportja és a Nagykovácsi Általános Iskola 5. b és 5. 
c osztályos tanulói közreműködésével, majd koszorúzás a Tisza István 
téren az 1848-49-es emlékkőnél

Március 18. hétfő 18.30 - NATE Esték 17.
Ökofilm klub – Marie-Monique Robin: Mit aratunk jövőre című film 
vetítése, majd beszélgetés 

Március 23. szombat 9.00- Jó ebédhez jár a séta
Találkozó: Nagykovácsi, Tisza István tér
A séta útvonala: Csergezán Pál kilátó - Kitörés kereszt - Tarnai-pihenő - 
Dezső vadászkunyhó - Hideg-völgyi erdészház - Telki-hegyi katasztrófa 
nyomok - Csergezán síremlék - Pásztor kereszt – Nagykovácsi, Tisza 
István tér
Táv: 16km, szintemelkedés: 400 m
Félúton kiszállási lehetőség a Hideg-völgyi erdészház buszmegállónál
Túravezető: Szabó Gábor (30/9303457)

Március 26. kedd – A Kópé Bérlet 2. előadása
9.00, 10.00, 11.00 Álomzug Társulás: Szépenszóló Fütyöri

Március 28. csütörtök 18.00 – Teadélután Nagykovácsiban 
Nagykovácsiért Kiszelné Mohos Katalin polgármesterrel

Március 29. péntek
17:00 Aprók tánca – Gyermektáncház
18.00 Tini táncház
Élő zenével, tánctanítással
A táncházat vezeti: Czene Zsuzsa táncpedagógus
Belépő: 500 Ft/fő

Rendszeres programok – 2019 tavasz

Rendszeres gyermekprogramok a Faluházban:
Ringató foglalkozás hétfőnként 10.00–10.30
Szomora Lívia (20/201 0758)
 
Fonalazó klub keddenként 16.00–18.00
Kiss Julianna (30/452 8192) – Kiskun Judit (20/596 2858) – Petró Zita 
(70/945 0538)
 
Tájfutó klub csütörtökönként 15.00–16.30
Hegedűs Zoltán (20/390 1668); Bíró Fruzsina (70/223 4419)
 

Rendszeres gyermekprogramok az Öregiskolában:
Családi kerámiafoglalkozás szerdánként 9.30–11.00
Kiss Julianna (30/452 8192)

Kerámiafoglalkozás óvodásoknak és kisiskolásoknak szerdánként 
16.30–18.00
Kiss Julianna (30/452 8192)
 
Süni zenebölcsi csütörtökönként 10.00–10.30
Dudinszky Nóra (70/452 8895)

Firka Ovi csütörtökönként 16.00–17.00
Firka Alkotókör csütörtökönként és péntekenként 17.30–19.00
Jelentkezés a firkalnijo@gmail.com email címen vagy a 30/599 6604 
telefonszámon
 

Klubok, tanfolyamok az Öregiskolában:
Tiszta Forrás Nyugdíjas klub
Minden hónap első és harmadik hétfőjén 14.00–16.00
Klubvezető: Tompos Marika (70/378 5366)

Meridiántornát Gyakorlók Klubja - minden korosztálynak
Keddenként délután 16.30–17.30
Csütörtökönként reggel 9.00–10.00
Vilhelm László (30/41706124)

Haladó társastánc tanfolyam párok részére keddenként 19.00–20.00
Székely Attila (30/952 9477)

Pingpong klub szerdánként 16.00–18.00
Kriesch György (30/9863526)

Kerámiafoglalkozás felnőtteknek szerdánként 18.00–19.30
Kiss Julianna (30/452 8192)

Klubok, tanfolyamok a Faluházban:
Hatha jóga szerdánként 19.00–20.30
Jurás Éva (20/942 3196)

A részletes programokért látogasson el honlapunkra:  
oregiskola.nagykovacsi.hu, vagy kövessen minket  
a Facebook-on: Öregiskola Közösségi Ház és Könyvtár

Márciusi programok az Öregiskolában és a Faluházban
Diószeghy Tünde, Dienes Beáta
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Közérdekű tudnivalók

Anyakönyvi hírek

Újszülöttek
Január

Miksa, Ruben, Lambert

Február
Tibor Dániel, Botond, Adél,  

Alma, Rajmund József

HÁZI GYERMEKORVOSI 
SZOLGÁLAT RENDELÉSI IDEJE:
Nagykovácsi, Kaszáló u. 12-14.

I. körzet: dr. Kordé Izabella: 06-30-338-0265
Rendelő: 06-26-389-522
Asszisztens, időpont kérése: 
   Fábos Kovács Katalin tel: 06-30-476-4817
 Hétfő: 14.00–17.00   
 Kedd: 8.00–11.00 
 Szerda: 14.00–17.00       
 Csütörtök: 10.00–13.00 
 Péntek:  páratlan hónapban 8.00–11.00
                              páros hónapban    12.00–15.00
Egészséges tanácsadás: 
Hétfő: 12.00–14.00; Csütörtök: 9.00–10.00
Kizárólag előjegyzésre: 06-30-575-9469
II. körzet: Dr. Jakab  Erika 06-30-364-5936
Rendelő: 06-26-389-522  (előjegyzésre is)
Asszisztens, időpont kérése: 
   Dajka Edina tel: 06-30-638-8763
 Hétfő: 8.00–11.00     
 Kedd: 14.00–17.00
 Szerda: 8.00–11.00    
 Csütörtök: 14.00–17.00
 Péntek: páros hónapban     8.00–11.00
                       páratlan hónapban   12.00–15.00 
Egészséges tanácsadás:
 Kedd: 11.30–14.00
Tanácsadásra a védőnők adnak időpontot: 
Tel.: 06-30-575-9469

2019.03.14-én, csütörtökön dr. Kordé Izabella  
8-10 között rendel. 

Dr. Jakab Erika rendelése ezen a napon nem változik.
Rendelési időn túl hétköznap 19.00–07.00 óráig,  

munkaszüneti és ünnep  napokon egész nap 
a Budakeszi orvosi ügyelethez kell fordulni!

Budakeszi orvosi ügyelet 06-23-451-731
Budakeszi, Fő utca 179.  

a Polgármesteri Hivatal udvarában 

LENVIRÁG BÖLCSŐDE
és VÉDŐNŐI SZOLGÁLAT

2094 Nagykovácsi, Kaszáló utca 12-14. 
telefonszám: 06-26-555-055; 06-30-190-9314

e-mail: lenviragbolcsode@nagykovacsi.hu
Megbízott intézményvezető: 

Kosztoványi Éva

Védőnők telefonszám: 06-30-575-9469 
ideiglenesen az óvoda épületében (Kaszáló u.16-18.), 

bejárat a főbejárattól jobbra
e-mail: vedono@nagykovacsi.hu

I. körzet Baranyayné Molnár Katalin: 06-30-654-4991,
                  Balatoni Lilla: 36-70-706-5242 helyettesítéssel
II. körzet Pálné Szondy Krisztina: 06-20-988-9521
III. körzet Baranyayné Molnár Katalin: 06-30-654-4991
IV. körzet  Balatoni Lilla: 36-70-706-5242

Rendelési idő
Szerda: I. körzet – Baranyayné Molnár Katalin,  
Balatoni Lilla – helyettesítéssel
Várandós-és csecsemő tanácsadás:  8.00-11.00
Védőnői fogadó óra: 11.00-12.00  óráig
Időpont egyeztetés:  06-30-575-9469
Csütörtök: II. körzet – Pálné Szondy Krisztina 
Tanácsadás és védőnői fogadó óra: 8.00–12.00
Időpont egyeztetés: 06-30-575-9469, 06-20-988-9521
Hétfő: III. körzet – Baranyainé Molnár Katalin 
Várandós- és csecsemő tanácsadás: 8.00–11.00 
Védőnői fogadó óra: 11.00–12.00
Időpont egyeztetés: 06-30-575-9469, 06-30-654-4991
Kedd: IV. körzet – Balatoni Lilla
Várandós- és csecsemő tanácsadás: 8.00-12.00 
Védőnői fogadó óra: 11.00-12.00 óráig
Időpont egyeztetés:       06-30-575-9469, 06-70-706-5242 
a körzetbeosztás megtalálható a nagykovacsi.hu oldalon

Háziorvosi Szolgálat  
rendelési ideje március 31-ig

Száva u. 4.
Dr. Solynóczki Katalin háziorvos  
☎ 06-30-922-6633; rendelő: 06-26-389-282
Rendelési idő: Hétfő 11.00–15.00
 Kedd 15.00–19.00
 Szerda 8.00–12.00
 Csütörtök 11.00–15.00
Dr. Sorbán András háziorvos 
☎ 06-30-212-3999; rendelő: 06-26-555-033
Rendelési idő: Hétfő 15.00–19.00
 Kedd 8.00–12.00
 Szerda 15.00–19.00
 Csütörtök 8.00–12.00
Dr. Koltay Angéla háziorvos 
☎ 06-30-587-5087; rendelő: 06-26-355-543
Rendelési idő: Hétfő 8.00–12.00
 Kedd 11.00–15.00
 Szerda 11.00–15.00
 Csütörtök 15.00–19.00
Dr. Kádár-Németh Krisztián
☎ 06-30-243-2531; rendelő: 06-26-389-282

Dr. Koltay Angéla március 4., 5.,
Dr. Sorbán András március 11-14-ig

 szabadságon lesz.
Mindkét orvos a saját rendelési idejében  

és saját rendelőjében fogadja a szabadságon lévő 
orvos betegeit.

A rendelés előtti időben 7-8 óráig az aznap reggel 
rendelő orvos is ellátja az orvosi ügyeletet,  

telefonos hívásra!

PÉNTEKI RENDELÉS IDEJE:
március 8.   
  8–12 és 15–19-ig Dr. Kádár-Németh Krisztián
március 15.   
  Budakeszi Orvosi  
  Ügyelet Tel.: 06-23-451-731
március 22.   
  8–12 és 15–19-ig Dr. Sorbán András
március 29.   
  8–12 és 15–19-ig Dr. Koltay Angéla
április 5.   
  8–12 és 15–19-ig Dr. Solynóczki Katalin  

Pénteki napokon a két rendelés közötti időben  
12-15 óráig az aznap rendelő orvos látja el  

az orvosi ügyeletet, telefonos hívásra! 
Budakeszi orvosi ügyelet: 06-23-451-731

Rendelési időn túl 
19.00 órától – másnap reggel 8.00 óráig,  

munkaszüneti és ünnepnapokon egész nap  
az orvosi ügyelethez kell fordulni!

Budakeszi, Fő utca 179. a Polgármesteri 
Hivatal udvarában

FOGORVOSI SZOLGÁLAT
Nagykovácsi, Száva u. 4. 

(bejárat Kossuth L. u. 58. felől)
Telefon: 06-26-355-339

Dr. Jani Ágnes                           Dr. Zsigmond Lívia               
Hétfő: 8.00–14.00  Hétfő: 12.00–18.00
Kedd: 8.00–14.00 Kedd: 12.00–18.00
Szerda: 8.00–14.00 Szerda: 10.00–16.00
Csütörtök: 8.00–14.00 Csütörtök: 12.00–18.00
Péntek: 8.00–14.00 Péntek: 10.00–16.00

Dr. Piros Zsuzsa (fogszabályozás)
Szerda: 15.00–18.00

TŰZOLTÓSÁG - POLGÁRŐRSÉG
Készenléti Szolgálatok  

Nagykovácsi Egyesülete
Riasztás: 06-70-387-9999

ELMÜ közvilágítási 
hibabejelentés

06-80-38-39-40
Lapunkban csak azokat  

a halálozási adatokat tudjuk
közzétenni, amelyek megjelentetését  

az érintett családok
kifejezetten kérik.  

Tel.: 06-26-555-009/105  mellék.

Depónia Kft. (hulladékszállítás)
Fogadóórája  az Inkubátorházban  
(Nagykovácsi, Kossuth L. u. 78.)
Telefon: 06-22/504-412; 
E-mail: ugyfel@deponia.hu 
Minden hónap első hétfő: 10-14 óra között.

Közjegyzői elérhetőségek:
dr. Komáromi József 2092 Budakeszi, Fő utca 136. 

Telefon: 06-23-457-032
dr. Huszár Éva 2092 Budakeszi, Fő utca 186.

Telefonszáma: 06-23-451-381

NAGYKOVÁCSI 
NÉMET NEMZETISÉGI ÖNKORMÁNYZAT

2094 Nagykovácsi Kossuth L. u. 61.
Elérhetőség: 

Dr. Klein Ferenc  elnök 
tel.: +36309505364; e-mail: j.ferencklein@gmail.com

Dr. Kohut József elnökhelyettes
Tel.: +36209891796; e-mail: drkohut@gmail.com

KÖRZETI 
MEGBÍZOTT IRODA

Nagykovácsi, Kossuth L. u. 58.
Telefon:  06-26-355-613

Panaszukkal, észrevételeikkel kapcsolatban várom 
a tisztelt Nagykovácsi lakosokat, minden páratlan 

héten, hétfőn 16:00–18:00 között az irodában. 
Elérhetőségeim: 

Tel.: +36-70-672-4693
 e-mail: nagykmb@freemail.hu

Körzeti megbízott: 
Veverka Gábor rendőr főtörzsőrmesterHáziorvos  

rendelési idő  
változás  

2019. április 1-től
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Helytörténet Nagykovácsi 

Vasútépítés tervével  
keresték meg a Kug- 
ler fivérek nagyko- 
vácsi község kép- 
viselőtestületét. A 
tervezett vasút Buda-
pesttel, illetve az esz-
tergomi vasútvonallal 
kötötte volna össze 
Nagykovácsit – tud-
hatjuk meg Nagyko-
vácsi képviselőtestületének 1903. július 19-i 
rendkívüli közgyűlési jegyzőkönyvéből.
„Kugler Mihály és Kugler Henrik budapesti la-
kosok engedélyt kaptak arra, hogy a budapesti 
Ferenc József híd budai fejétől egy gőzerejű 
vasutat építsenek Budapest, Nagykovácsi, Pest- 
hidegkút és Solymár községek érintésével az 
ürömi vasúti állomásig, s ehhez a községtől 
100.000 koronányi hozzájárulást kérnek.”
A Ferenc József híd a mai Szabadság híd. En-
nek budai hídfője a Szent Gellért tér. A gőzerejű 
vasút innen, vélhetően nagyjából a mostani 
56-os villamos vonalán haladt volna. Mivel 
Budakeszit a dokumentum szerint nem tervez-
ték érinteni, vélhetően valahol a Hűvösvölgyön 
keresztül, talán a Fekete fej oldalában kanyarog-
va jutott volna fel a Nagykovácsi-medencébe. 
Innen Pesthidegkútra ment volna tovább a 
vaspálya, ami csak a Remete-szurdokon keresz-
tül képzelhető el. Hidegkút lakott részeit is 
érintve bizonyára a mai Alsó-Jegenye-völgyön, 
azaz Solymár szélén futott volna ki a pálya az 
esztergomi vasútvonalhoz. A tervezett vasút 
így érinthette a Remete-szurdok környékén 

lévő kőfejtőket, a pesthidegkúti nagy kőfejtőt 
és Solymáron az agyagbányákat, téglagyárte- 
lepeket.
Kugler Mihály (1845-1925) mérnök, államvasúti 
felügyelő volt, bátyjában, Kugler Henrikben 
(1830-1905) pedig a későbbi Gerbeaud cukrász-
da alapítóját, eredeti tulajdonosát tisztelhetjük. 
Tehát ők akartak vasutat építeni Nagykovácsi-
nak.
„Előadó” – (azaz a község jegyzője: Gyulay 
Sándor) – „ismerteti azon óriási előnyöket me- 
lyekkel egy ilyen vasútnak bevezetése a község 
fejlődésére és anyagi jólétére volna, s javasolja, 
hogy a község ne zárkózzék el egy ilyen élet- 
revaló vállalat anyagi támogatásától.” – 
olvasható tovább a jegyzőkönyvben. Mivel 
végleges és pontos terveket a Kugler fivé-
rek nem tudtak bemutatni, a nagykovácsi 
képviselőtestület üdvözölte és támogatásáról 
biztosította a kezdeményezést; az ügy további 
tárgyalását azonban a részletes tervek bemuta-

tásához kö- 
tötte.

Úgy tűnik, 
ezen rész- 
letes tervek 
b e m u t a t á - 
sára a mai 
napig vár a 
község... És 
ez talán nem 
is olyan nagy 
baj, mivel 
igencsak kár 
lett volna 
a Remete-
szurdokért és 
az Alsó-Jege-
nye-völgyért.

Vasútvonal 
Nagykovácsiban
Csapák Alex

Kugler Henrik

Volt, pontosabban van egy álmom, ál-
munk. Szeretnénk, ha Nagykovácsiban 
a faluszépítés, közösségépítés, hagyo- 
mányteremtés és hagyományőrzés civil 
alapon újra teremtődhetne. Nagyra ér-
tékelve az önkormányzat és a nemzetiségi 
önkormányzat folyamatos odafigyelését 
a civil erők valahogy megtörni látszód-
nak. A rendszerváltás környékén nagy 
lendületet kapott a faluszépítés ügye, ak-
kor a Honismereti Baráti Kör karolta fel a 
közös akciókat. Áldásos tevékenységük 
eredményeképp, tényleg minta értékűen 
került pótlásra a Kossuth utcában a Mária-
szobor, majd újulhatott meg az I. és a II. 
világháború hőseinek tiszteletére állított 
Hősök emlékműve, a falu főterén. Sok 
évtizedes fájó hiányt pótolva, összefogás-
sal és valós tenni akarással, lendülettel áll-

va a dolgokhoz. A baráti kör talán feloszlott, vagy csak a lendület fogyott 
el, mára nem tudjuk. Azóta a településre több új lakos költözött, mint aki 
akkor a faluban lakott, kb. négyezer új lakos, akik ezeknek az éveknek a 
történéseiről mit sem tudnak, esetleg meg sem születettek még ekkor. 
A sokfelől ideköltöző emberek nem alkotnak igazi faluközösséget, ezt 
nem is várhatjuk és célként tűzni is naivitás lenne. Azonban sok apró 

szépítő kezdeményezés, odafigyelés, a segítő szándékok egyesítése lát-
ványos eredményhez vezethet. Nem volt ez másként 1989-ben, amikor a 
Baráti Kör és az Asszonykórus határozott és cselekedett, a közel negyven 
éve a fő utcában álló csonka oszlop tetejére visszakerült a Mária alak. Ta-
lán sokan naponta mennek el mellette úgy, nem is tudják, évekig csak 
a talapzatban „gyönyörködhettek” volna. Akik azonban már akkor az  
események részeseivé váltak, nagy örömmel nézhetnek fel a széppé va- 
rázsolt, a katolikus templomnál öregebb műemlékre. 
Az, hogy a részesei voltunk az eseménynek nagyon fontos. Ha a szépí-
tés, a falu csinosítása közös munka, közös aktivitás, közösségi ügy, akkor 
a hozzá való viszonyunk is természetesen más lesz. Közünk lesz hozzá, 
kötődés alakul ki, magunkénak – pontosabban a mienknek fogjuk érezni. 
Több terület kutatói egyetértettek abban, hogy a szép emberek sikere-
sebbek, miért lenne ez másként a települések életében. A mindennapok 
és az ünnepnapok jól-létét is nagy mértékben határozza meg, hogy a 
környezetünk szép, igényes-e. Az Isten háta mögötti Kapolcs úgy lett 
márka, talán erre már kevesen emlékeznek, hogy a Kulturális és Termé-
szetvédelmi Egylet többek között megcsináltatta a Kalapos hidat és hídi 
szobrokat, valami elindult. 
Nagykovácsinak más az útja, más kihívások érintik. A tennivaló rengeteg, 
amerre csak nézünk. 
A faluszépítő, környezetvédő, ifjúság megszólító, értékteremtő és őrző 
akciók elsődleges hasznán túl, közösségfejlesztő hatásuk erejét is élvez-
hetnénk. Jó lenne, ha Nagykovácsi nem csak a lakcímkártya egy adata 
lenne. Nagykovácsinak lenni legyen öröm és közös ügy! Bízunk benne, 
sok szép dolgunk lesz, jó pályázatokon indulhatunk, új embereket tudunk 
megszólítani és együtt örülhetünk, hogy Nagykovácsi szép és sokkal 
szebb lesz. Terveink megvalósítására a Szépkovácsi Közösségfejlesztő és 
Faluszépítő Egyesület bejegyzésének engedélyezését kezdeményeztük. 
A dolgok haladásáról, a konkrét akciókról rövidesen hírt adunk. 

Nagykovácsi – Szépkovácsi 
G. Furulyás Katalin 

Szeretettel 
köszöntjük  

Nagykovácsi 
Díszpolgárát 

Gulyás Dénest,  
aki március 

hónapban ünnepli
65. születésnapját. 

Művészi pályáján további sikereket  
és jó egészséget kívánunk  

családja körében.

Nagykovácsi Nagyközség Önkormányzata 
nevében

Kiszelné Mohos Katalin
polgármester

Hálásan köszönöm Gábor atyának, 
hogy születésnapom alkalmából  

egy misével emlékezett meg rólam.  
Továbbá köszönöm  

Kiszelné Mohos Katalin  
polgármester asszonynak,  

Dr. Klein Ferencnek és Katalinnak,  
Pájer Árpádnak és feleségének,  

és nem utolsó sorban Fábos Évának 
és mindenkinek,  

aki gondolt rám ezen a napon. 
Hálás köszönet mindenért,  

amit régi Nagykovácsi szülőföldemért 
tesztek rendületlenül  

mind a mai napig. 

Maradok tisztelettel: Peter Mandl




